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§ 14 KFKS 2021/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  

Ärendet 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse A daterad 2021-02-10, 
inklusive revisionsrapport 9/2020 – 
Granskning av kommunens digitalisering 

 

Revisionsskrivelse B daterad 2021-02-10, 
inklusive revisionsrapport 10/2020 – 
Uppföljning av fördjupade granskningar 
från 2018 och 2019 

 

  
  
  
  

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR - Skandinaviskt 
erfarenhetsutbyte om socialtjänstens 
digitalisering den 10 mars 
2021 

 

  

Rapporter 
 

  
  
  

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär 21:11 Internränta för år 2022 
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Övrigt 
 

Protokoll från KSSU den 26 januari 2021 
Protokoll från KSAU och KSVU den 9 
februari 2021 

 

VärNa: justerat styrelseprotokoll från den 
22 jan 2021 

 

Återrapport från deltagande i konferens 
trygghetsdagen 4/2 från Hans Peters (C)  
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§ 15 KFKS 2021/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Ärende 

Ärende Beslutsfat
tare 

Dat
um 

Beslut om avrop Bibblix 
KFKS 2021/217 

Anders 
Mebius 
Kultur- och 
fritidsdirektör 

2021-
02-12 

Avslagsbeslut om att ta del av allmänna handlingar 
KFKS 2020/953 

Sidrah 
Schaider 
Stadsjurist 

2021-
02-18 

Ansökan om lantmäteriförrättning efter om ´byggnad och 
breddning av Kvarnholmsvägen 
KFKS 2020/922 

Anna 
Blomberg 

2020-
10-08 

Överenskommelse om fastighetsreglering avseende 
servitutsupplåtelse för dagvattenledning och 
dräneringsledning, Nobelberget, Sicklaön 83:33, Sicklaön 
83:43 och Sicklaön 40:12 
KFKS 2010/279-251 

Anna 
Bäcklund 

2020-
11-01 

Anlitande av konsult inom ramen för beslutade investerings- 
och/eller exploateringsåtgärder  
KFKS 2020/962 

Kersti 
Hedqvist 

2020-
11-06 

Uppdatering av delegationsbeslut  
KFKS 2019/1100 

Ulf Crichton 2020-
12-10 

Uppdatering av delegationsbeslut  
KFKS 2019/1100 

Peter 
Granström 

2020-
12-10 

Avtal om servitut för tunnel för reningsverksändamål, Nacka 
Sicklaön 37:10 
KFKS 2020/1131 

Anna 
Bäcklund 

2020-
12-17 

Avtal om anläggningsärende på 
Skarpnäs  
KFKS 2020/1119     

Kersti 
Hedqvist 

2020-
12-18 

Tillförordnande av exploateringschef för exploateringsenheten 
Nacka Stad, jul 2020 

Peter 
Granström,  

2020-
12-22 



 
13 (131) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

KFKS 2018/626 enhetschef, 
exploateringse
nheten Nacka 
Stad 

Tilldelningsbeslut second opinion KFKS 2020/1179 Helena 
Lindenius, 
enhetschef 
omsorgsenhet
en 

2021-
01-12 

Anlitande av konsult som dataskyddsombud 
KFKS 2021/53 

Anders 
Fredriksson, 
enhetschef 
juridik-och 
kanslienheten 

2021-
01-12 

Beslutattestanter 2020 för kommunstyrelsen, ansvar 11XXX 
KFKS 2019/1100 

Lena 
Dahlstedt, 
stadsdirektör 

2020-
12-09 

Upphandling av leverantör för webbtillgänglighet 
KFKS 2021/99 

Hans-Otto 
Halvorsen,  
Stöd-och 
servicedirektör 

2021-
01-26 

Delegationsbeslut gällande deltagande i SKR:s webbinarium 
den 2 februari 2021 
KFKS 2021/126 

Mats Gerdau, 
kommunstyrel
sens 
ordförande 

2021-
01-28 

Delegationsbeslut beslutsattestanter 2021 för 
kommunstyrelsens ansvar 21xxx  
KFKS 2020/1062 

Karin 
Kollberg, 
Social- och 
äldredirektör 

2021-
01-18 

Tilldelningsbeslut i upphandling av kommunikationstjänster 
KFKS 2020/253 

Hans-Otto 
Halvorsen,  
Stöd-och 
servicedirektör 

2021-
02-04 

Informationshanteringsplan för hantering av kunds 
dokumentation inom affärsområde äldre, välfärd 
samhällsservice 2002-2017, inkl.bilaga.  
KFKS 2020/1130 

Henrik 
Feldhusen,  
Biträdande 
produktionsdir
ektör Välfärd 
samhällsservic
e,  

2020-
12-15 
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Tillfällig övergång till fjärr- och distansundervisning i 
högstadierna vid Nackas kommunala grundskolor samt 
möjlighet till undantag  
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyre
lsens 
ordförande  

2020-
12-11 

Komplettering till Barn- och elevombudet dnr SI 2020:7764 
gällande 
Vilans skola  
KFKS 2020/1117 

Einar 
Fransson, 
Produktionsdi
rektör 
Välfärd skola 

2020-
12-14 

Förändring av beslutsattestanter inom produktionsområde 
Välfärd  
skola 2020   
KFKS 2019/1100 

Einar 
Fransson, 
Produktionsdi
rektör Välfärd 
skola  

2020-
12-15 

Redovisning till Skolinspektionen av Nacka kommuns 
klagomålsutredning rörande de kommungemensamma 
särskilda undervisningsgrupper (CSU), inkl bilaga 
Bedömningsunderlag 
SI dnr 2020:5603 
KFKS 2020/965 

Einar 
Fransson 
Produktionsdi
rektör  
Välfärd skola 
 

2020-
12-03 

Återrapportering av delegationsbeslut gällande kränkande 
behandling december 2020 
KFKS 2021/79 

Linda 
Sundelin, 
utbildningsstra
teg Välfärd 
skola 

2021-
01-14 

Tillfällig fjärr- och distansundervisning i högstadierna vid 
Nackas kommunala grundskolor för att begränsa antalet  
elever i skolenhetens lokaler samt trängsel i  
kollektivtrafiken 
KFKS 2020/235 

Einar 
Fransson 
Produktionsdi
rektör  
Välfärd skola 
 

2021-
01-12 

Förlängning av tillfällig omställning till distans- eller  
fjärrundervisning vid delvis stängning av Nackas  
kommunala gymnasieskolor 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyre
lsens 
ordförande 

2020-
12-21 

Delegering av beslutanderätt gällande distans- och  
fjärrundervisning i högstadierna vid Nackas kommunala  
grundskolor för att undvika trängsel i skolans lokaler  
eller kollektivtrafiken 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyre
lsens 
ordförande 

2021-
01-12 

Tillfällig delvis fjärr-och distansundervisning vid Nackas 
kommunala gymnasieskolor 

Einar 
Fransson 

2021-
01-21 
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KFKS 2020/235 Produktionsdi
rektör  
Välfärd skola 
 

Fortsatt tillfällig fjärr- och distansundervisning i högstadierna 
vid Nackas kommunala grundskolor för att begränsa antalet 
elever i skolenhetens lokaler samt trängsel i kollektivtrafiken  
 

Einar 
Fransson 
Produktionsdi
rektör  
Välfärd skola 
 

2021-
01-29 

Förändring av beslutsattestanter inom produktionsområde 
Välfärd samhällsservice från 1 februari 2021 
KFKS 2020/1062 

Anette Böe, 
produktionsdir
ektör Välfärd 
samhällsservic
e 

2021-
02-01 

Fullmakt ombud 
KFKS 2020/911 

Lena 
Dahlstedt, 
Stadsdirektör 

2020-
01-29 
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§ 16 KFKS 2020/ 1204 

Principöverenskommelse avseende utveckling av del av 
fastigheten Sicklaön 83:3 
Exploateringsenheten Nacka stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ingå upprättat förslag till 
principöverenskommelse mellan kommunen och Trafikverket. 

Ärende 
Kommunen och Trafikverket har upprättat ett förslag till principöverenskomn.1.else, för 
att tydliggöra målsättningar samt ansvars- och kostnadsfördehung vid utveckling av del av 
Trafikverkets fastighet Sicklaön 83:3. Den del av fastigheten som är föremål för utveckling 
nyttjas idag för depåverksamhet uppförd med ett tillfälligt bygglov som nu gått ut. För att 
säkerställa verksamhetens framtid pågår arbete med att ta fram en ny detaljplan för 
trafikändamål. Även allmän platsmark i form av ett framtida kommunalt gång- och 
cykelstråk "Sicklastråket" planeras inom detaljplanen. 
 
Förslaget till principöverenskommelse innebär att Trafikverket erlägger 
exploateringsersättning för allmänna anläggningar om 700 000 kronor samt medfi.nansierar 
"konsten att skapa stad". Vidare innebär överenskommelsen att kommunen löser in 
blivande allmän plats och ersätter Trafikverket för markinlösen. I det fall kostnaden för 
markinlösen överstiger exploateringsersättningen ska Trafikverket betala mellanskillnaden 
till kommunen. Projektet kommer därför inte medföra ett negativt kalkylnetto för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §3 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 10 januari 2021 
Bilaga 1 Förslag till principöverenskommelse inklusive bilagor 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Genom stationär sopsug kan insamlingen av avfall effektiviseras och behovet av tunga 
transporter och buller minska. Bortsett från miljövärdet krävs minst 500 anslutna 
lägenheter för att det ska vara ekonomiskt motiverat och ofta krävs en samordning mellan 
flera projekt och byggherrar för att komma upp i minst 500 lägenheter.  
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Vi noterar med glädje att kommunen i principöverenskommelsen tar ett övergripande 
ansvar och skriver in att markområdet kan komma att försörjas med sopsug, och att 
exploatören i så fall ska ansluta sig till den anläggningen. Detta är någonting vi i Miljöpartiet 
har föreslagit i flera projekt. Självklart ska det alltid prövas om det är lämpligt med stationär 
sopsug men, om inte planeringen sker utifrån att möjliggöra stationär sopsug, kan detta 
istället omöjliggöras.” 
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§ 17 KFKS 2015/101-251 

Exploateringsavtal fastigheten Bo I :355 
Inom detaljplan Mjölkudden-Gustavsviks gård 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget 
exploateringsavtal med Alomi Invest 10 AB. 

Ärende 
Alomi Invest 10 AB är exploatör och ägare till fastigheten Bo 1 :355 som ligger inom 
detaljplan Mjölkudden-Gustavsviks gård i sydöstra Boo, KFKS 2014/94-214. 
Detaljplanen omfattar ett förnyelseområde inom trakt Backeböl och Bo och berör både 
befintlig och tillkommande bebyggelse. Detaljplanens syfte är att bygga ut kommunalt 
vatten och spillvatten till området, rusta upp vägsystemet, tillåta omvandling av fritidshus 
till permanent boende. Avsikten är också att tillåta en viss förtätning av bostäder samtidigt 
som områdets landskapsbild, karaktär med friliggande bebyggelse samt värdefulla naturoch 
kulturvärden bevaras i de delar som klassats som kulturhistoriskt värdefullt. 
 
Inom fastigheten Bo 1:355 avser exploatören uppföra en småskalig bostadsbebyggelse med 
en gestaltning som har karaktären av parhus och radhusbebyggelse. Detaljplanen medger en 
bostadsbebyggelse om totalt 30 lägenheter inom sju delområden, fastigheten kan inte 
avstyckas till separata bostadstomter. 
 
Exploateringsavtalet syftar till att reglera genomförandet av exploateringen främst avseende 
bebyggelsens gestaltning och dagvattenhantering inom fastigheten. I avtalet hanteras även 
överenskommelse om släntintrång på fastigheten, bildandet och ersättning för servitutet. 
Exploateringsavtalet innehåller också upplysning om exploatörens ansvar för 
genomförandet avseende anslutningsavgifter, gatukostnader, etableringsytor etc. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §5 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Förslag till exploateringsavtal med Alomi Invest 10 AB inklusive bilagor 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det saknas mål ur strategin för miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen i 
exploateringsavtalet. Vänsterpartiet anser att Nacka kommun bör använda strategin även i 
denna exploatering, framförallt punkten -energieffektivt, attraktivt och sunt byggande.  
Det är viktigt att Nacka kommun gör det som är möjligt för att minska utsläppen av klimat 
störande gaser och här ser Vänsterpartiet en möjlighet att minska nämnda utsläpp som 
Kommunen borde använda.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet. 
”De avtal, detaljplaner och exploateringar som budgetmässigt baseras på uttagande av 
gatukostnader yrkar Nackalistan avslag på. Detta betalningssätt är ojämlikt i förhållande till 
andra delar av Nacka där man inte har behövt betala denna summa för renovering av vägar 
eller för de fastighetsägare som har betalat en lägre procentsats än vad som nu krävs. Det 
innebär inte att vi motsätter oss all exploatering eller delar av planen men arbetet borde 
bedrivas med en betydligt högre grad av invånarinflytande.” 
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§ 18                                                             KFKS 2016/920, 2014/94-214 

Detaljplan för Mjölkudden – Gustavsviks gård 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplanen för Mjölkudden - Gustavsviks gård. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för Mjölkudden - Gustavsviks gård har tillstyrkts av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om 
kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
 
Förslaget till detaljplan för Mjölkudden - Gustavsviks gård i sydöstra Boo syftar till att 
bygga ut kommunalt vatten och spillvatten till området, rusta upp vägsystemet, tillåta 
omvandling av fritidshus till permanentboende samt tillåta en viss förtätning av bostäder 
samtidigt som områdets landskapsbild, karaktär med friliggande bebyggelse samt värdefulla 
natur- och kulturvärden bevaras i de delar som klassats som kulturhistoriskt värdefulla. 
Detaljplanen som omfattar cirka 170 fastigheter möjliggör en förtätning genom cirka 40 
avstyckningar samt ett område med cirka 30 lägenheter i nya parhus och radhus. 
Planförslaget har utformats i enlighet med kommunens mål för stadsutvecklingen, 
planprogrammet för Sydöstra Boo samt de översiktliga planerna. 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena så som de angavs 
i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts. Enheten anser att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta 
planförslaget för Mjölkudden - Gustavsviks gård. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §6 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 13 november 2020 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta blad 1 
Bilaga 5 Plankarta blad 2 
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Fastighetskonsekvens beskrivning 
Bilaga 7 Illustrationskarta 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Cathrin Bergenstråhle (M), Gunilla Grudevall Steen (L) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet. 
”De avtal, detaljplaner och exploateringar som budgetmässigt baseras på uttagande av 
gatukostnader yrkar Nackalistan avslag på. Detta betalningssätt är ojämlikt i förhållande till 
andra delar av Nacka där man inte har behövt att betala denna summa för renovering av 
vägar eller för de fastighetsägare som har betalat en lägre procentsats än vad som nu krävs. 
Det innebär inte att vi motsätter oss all exploatering eller delar av planen men arbetet borde 
bedrivas med en betydligt högre grad av invånarinflytande.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Kommunens förnyelseplanering närmar sig sitt slut. Det grundläggande syftet är att dra in 
kommunalt vatten och avlopp i gamla sommarstugeområden, eftersom de blir alltmer 
permanentbebodda och tillgången till rent vatten är bristfällig. Därigenom kan man tillåta 
avstyckningar av stora tomter och medge större byggrätter. Att bli av med illa fungerande 
enskilda avlopp är en av de viktigaste åtgärderna för att våra sjöar och kustvatten ska ha 
god kvalitet. Förnyelseplaneringen innebär också att kommunen tar över vägarna från 
vägföreningarna. 
 
De tre sista områdena (Solbrinken-Grundet, Dalvägen-Gustavsviksvägen och Mjölkudden-
Gustavsviks gård) omfattar tillsammans 700 fastigheter. Genom detaljplaneläggning 
tillkommer 280 villor och radhus samt 200 lägenheter i flerfamiljshus. De totala 
kostnaderna för att rusta upp vägarna och göra i ordning allmänna platser beräknas till 420 
miljoner kronor. Vi har lyssnat på de boendes synpunkter och bantat de åtgärder som 
behöver vidtas och vi föreslår att kommunen tar vissa av kostnaderna. Eftersom 
kommunen tar över vägarna från vägföreningarna så måste de rustas upp till rimlig 
standard, ibland med trottoar och för att klara ökad belastning och bli mer trafiksäkra. 
Kostnaderna fördelas på tre parter:  
• Kommunen betalar 45 miljoner kronor för det som kan betraktas som allmänna intressen 
(högre standard på bussgator, lösa in naturmark och ordna parker, skapa motionsslingor, 
göra strandpromenad, badplats mm).  
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• VA-kollektivet tar 15 miljoner kronor tack vare den samordningsvinst som görs när VA-
ledningar läggs ned i vägarna samtidigt som vägarna byggs om.  
• Resten av kostnaderna, 360 miljoner kronor, fördelas på fastighetsägarna eftersom de får 
nya värden i form av byggrätter och möjlighet att stycka av vissa tomter och några områden 
som kan bebyggas med radhus och flerfamiljshus. De nya radhus- och 
flerbostadshusområdena står tillsammans för 207 miljoner kronor.  
 
Gatukostnaderna i områdena varierar dels med kostnaderna i respektive område och dels 
med vilken nytta respektive fastighet har av de åtgärder som görs. En obebyggd tomt får 
exempelvis betala mer än en tomt som redan har en stor villa. Gatukostnaderna blir lägre 
än vad som tidigare aviserats. Vi vill också påminna om att vi har generösa regler för 
anstånd och avbetalning. ”  
I protokollsanteckningen instämde Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna, Hans 
Peters för Centerpartiet och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Målen för hållbart byggande borde kompletteras med det viktiga målet 
- Energieffektivt, attraktivt och sunt byggande. Det skulle tydliggöra Nacka kommuns 
ambition att minska co2 utsläpp inom Nacka kommun så att Parisavtalets mål om 
maximalt 2 graders uppvärmning av jorden kan hållas. Vänsterpartiet bifaller utskottets 
förslag till beslut därför att den totala miljövinsten med mindre utsläpp av dåligt renat 
vatten till Baggensfjärden är mycket viktiga att de genomförs skyndsamt.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet välkomnar att det byggs olika typer av bostäder och boendeformer i samma 
område. Mer blandad bebyggelse som gör att fler kan hitta en bostad vilket ger stora 
samhällsekonomiska vinster. I planområdet försvinner en del ängsmark som är viktig för 
den biologiska mångfalden. Vi hade därför gärna sett ett resonemang kring hur den 
förlusten kan kompenseras. Bebyggelse på naturmark är alltid menligt för gröna samband 
och biologisk mångfald. Vi tycker dock att detaljplanen är relativt bra och tar hänsyn till 
naturen i största möjliga mån i förhållande till byggrättens storlek.” 
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§ 19 KFKS 2015/689-251 

Överenskommelse om fastighetsreglering Älta 
centrumkvarter 
Fastigheterna Alta 69:1 och 69:2 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att Nacka kommun ska ingå 
föreslagen överenskommelse om fastighetsreglering med Bostadsrättsföreningen Salen 1 
(org.nr. 716426-3498) avseende överföring av mark till kommunens fastighet Älta 69:1, 
stadsbyggnadsprojekt Älta centrumkvarter. 

Ärende 
Nacka kommun är lagfaren ägare till fastigheten Älta 69:1. Bostadsrättsföreningen Salen 1 
är ägare till fastigheten Älta 69:2. Överenskommelsen som ärendet avser innebär att mark 
förs över till kommunens fastighet för att genomföra detaljplanen för Älta centrumkvarter. 
Detaljplanen antogs den 12 oktober 2020 och är för närvarande överklagad. 
 
Fastighetsregleringen belastar projektet med en kostnad om 2 400 000 kronor men 
möjliggör också för markanvisning som kommunstyrelsen har att ta ställning till senare i 
projektet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §7 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 4 januari 2021 
Bilaga 1 Överenskommelse fastighetsreglering 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är bra och viktigt att förskolan får en gård. Barn och unga behöver en bra utemiljö. Vi 
har konsekvent föreslagit en lösning för Älta Centrum där torget blir en mötesplats istället 
för genomfartsgata, att förskolan ska ha mer plats för barnens utomhuslek och att 
byggnaderna anpassas så att solen når ner till innergårdarna även hos hyreslägenheterna. Vi 
Socialdemokrater har en bättre vision för Älta Centrum kvarteren. KF har fattat beslutet, 
detta är en del i att verkställa det beslutet.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
"Även om Vänsterpartiet var emot delar av planen som tex att barnens skolväg går på 
samma yta som biltrafiken till förskolan och vi var även emot att förskolan blir för stor 
med för många barn och att friytorna för vistelse utomhus blir för små, så ser vi ändå 
fördelen med att ärendet genomförs. Beslut om detaljplanen är taget och det blir många 
bostäder, de flesta hyresrätter som efterfrågas stort i Stockholm och Nacka. Det har hög 
prioritet för Vänsterpartiet att hyresrätter kan byggas snabbt. 
Det går fortfarande att bygga en mindre förskoleenhet som mer bekräftar barns behov av 
utrymme och smittfriare mindre grupper än anordnarnas önskemål om stordriftsfördelar." 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
¨”Att det inte planeras utifrån barnens villkor i Älta centrumkvarter är tydligt på fler sätt. 
Trots sitt ”perifera” läge i Nacka blir det en stor förskola med en förhållandevis liten gård, 
även om dagens överenskommelse möjliggör större vistelseytor.  
Stora förskolor må ge ekonomiska stordriftsfördelar men är i sig inte självklart det bästa 
vare sig för barn, pedagoger, närboende, trafiklösningar, klimat & miljö m.m. Miljöpartiet 
hade hellre sett flera mindre förskolor, men som med fördel kunde ingå i samma större 
enhet för att ta tillvara på de stordriftsfördelar som eftersträvas, utan att behöva samla allt 
under ett och samma tak.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan bifaller denna överenskommelse om överföring av mark till kommunen. Vi 
nådde inte ända fram i hela planen för Älta centrum men en bit på väg och ser nu att ett 
färdigställande skulle bli ett lyft för Ältaborna, för Ältas kulturliv, för handel och för nya 
bostäder. Vi vill att regleringen ska bidra till fina och ljusa gårdar med grönska, till 
miljövänligt byggda hus och en allmänt bättre miljö i centrala Älta.” 
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§ 20                                                            KFKS 2018/1109 KFKS 2011/225-214 

Detaljplan för Dalvägen – Gustavsviksvägen i Boo 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplanen för Dalvägen - Gustavsviksvägen. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för Dalvägen - Gustavsviksvägen har tillstyrkts av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om 
kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. Förslaget till detaljplan för Dalvägen - 
Gustavsviksvägen i Boo syftar till att bygga ut kommunalt vatten och spillvatten till 
området, rusta upp vägsystemet samt att ta hand om dagvattnet. Fritidshus ska kunna 
omvandlas till permanentboende och en förtätning av bostäder möjliggöras, samtidigt som 
områdets landskapsbild och särskilt värdefull vegetation bevaras.  
 
Detaljplanen utgör en etapp av omvandlingen av Sydöstra Boo och följer huvudsakligen 
planprogrammets inriktning. Planförslaget gör det möjligt att förtäta området med cirka 
110 nya villafastigheter som kan bildas genom avstyckning, cirka 60 nya radhus och cirka 
150 nya bostäder i flerbostadshus. En ny förskola avsedd för 120 barn föreslås söder om 
Dalvägen, i västra delen av planområdet. Inom bullerstörda områden längs Värmdöleden 
föreslås cirka 4000 kvadratmeter bruttoarea lokaler för verksamheter. Vidare planeras för 
förbättrade förutsättningar för kollektivtrafik med buss genom området, gångvägar samt 
två allmänna parker.  
 
Genomförandet av detaljplanen förväntas att ge ett underskott om cirka 42,6 miljoner 
kronor, vilket kan förklaras av det stora planområdet med komplexa förutsättningar och att 
planarbetet pågått under lång tid.  
 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de sammantagna konsekvenserna av 
planens genomförande är övervägande positiva och att de kommunala intressena i sin 
helhet har tillgodosetts. Enheten anser att kommunstyrelsen ska föreslå 
kommunfullmäktige att anta planförslaget för Dalvägen-Gustavsviksvägen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 5 februari 2021 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
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Bilaga 4 Plankarta del 1 
Bilaga 5 Plankarta del 2 
Bilaga 6 Planbeskrivning 
Bilaga 7 Illustrationsplan 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till förslaget från enheten för strategisk 
stadsutveckling. I yrkandet instämde Cathrin Bergenstråhle (M), Hans Peters (C), Esa 
Örmä (SD) och Tomas Ottosson (V). 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling mot 
avslag och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från enheten för 
strategisk stadsutveckling. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Kommunens förnyelseplanering närmar sig sitt slut. Det grundläggande syftet är att dra in 
kommunalt vatten och avlopp i gamla sommarstugeområden, eftersom de blir alltmer 
permanentbebodda och tillgången till rent vatten är bristfällig. Därigenom kan man tillåta 
avstyckningar av stora tomter och medge större byggrätter. Att bli av med illa fungerande 
enskilda avlopp är en av de viktigaste åtgärderna för att våra sjöar och kustvatten ska ha 
god kvalitet. Förnyelseplaneringen innebär också att kommunen tar över vägarna från 
vägföreningarna. 
 
De tre sista områdena (Solbrinken-Grundet, Dalvägen-Gustavsviksvägen och Mjölkudden-
Gustavsviks gård) omfattar tillsammans 700 fastigheter. Genom detaljplaneläggning 
tillkommer 280 villor och radhus samt 200 lägenheter i flerfamiljshus. De totala 
kostnaderna för att rusta upp vägarna och göra i ordning allmänna platser beräknas till 420 
miljoner kronor. Vi har lyssnat på de boendes synpunkter och bantat de åtgärder som 
behöver vidtas och vi föreslår att kommunen tar vissa av kostnaderna. Eftersom 
kommunen tar över vägarna från vägföreningarna så måste de rustas upp till rimlig 
standard, ibland med trottoar och för att klara ökad belastning och bli mer trafiksäkra. 
Kostnaderna fördelas på tre parter:  
• Kommunen betalar 45 miljoner kronor för det som kan betraktas som allmänna intressen 
(högre standard på bussgator, lösa in naturmark och ordna parker, skapa motionsslingor, 
göra strandpromenad, badplats mm).  
• VA-kollektivet tar 15 miljoner kronor tack vare den samordningsvinst som görs när VA-
ledningar läggs ned i vägarna samtidigt som vägarna byggs om.  



 
27 (131) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

• Resten av kostnaderna, 360 miljoner kronor, fördelas på fastighetsägarna eftersom de får 
nya värden i form av byggrätter och möjlighet att stycka av vissa tomter och några områden 
som kan bebyggas med radhus och flerfamiljshus. De nya radhus- och 
flerbostadshusområdena står tillsammans för 207 miljoner kronor.  
 
Gatukostnaderna i områdena varierar dels med kostnaderna i respektive område och dels 
med vilken nytta respektive fastighet har av de åtgärder som görs. En obebyggd tomt får 
exempelvis betala mer än en tomt som redan har en stor villa. Gatukostnaderna blir lägre 
än vad som tidigare aviserats. Vi vill också påminna om att vi har generösa regler för 
anstånd och avbetalning.” 
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiet, Karin Teljstedt 
för Kristdemokraterna och Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna. 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistans kända hållning vad gäller gatukostnader och finansiering av kommunens 
exploateringsplaner i förnyelseområden medför att vi avslår det föreslagna beslutet och 
reserverar oss. Det finns positiva delar i detta förslag som att VA-frågorna löses på samma 
gång, att fastighetsägare kan bygga till eller stycka av vissa fastigheter och att en del övriga 
förbättringar görs i detta område som inte har satsats på av kommunen under många år. 
Negativa aspekter som också belyses i remissvar från organisationer som Boo miljövänner, 
Länsstyrelsen m fl rör att planen inkräktar på de relativt få grönområden som finns i denna 
del, på djurliv och övrig natur. Boo miljövänner framhåller också att väldigt få seriösa 
naturvärdesinventeringar har gjorts och görs i Boo-delen i samband med exploatering och 
att okunskapen om miljökonsekvenser därmed är stora. Att en inventering har gjorts av de 
geologiska förutsättningarna är en självklarhet med tanke på lerjord och risk för ras. Den 
massiva exploateringen, som är mycket större än den från början föreslagna, kan innebära 
en ökning av befolkningstalet med över 100%. Förtätning och hårdgjorda ytor kommer att 
ge negativa miljökonsekvenser för naturens spridningsmöjligheter och kan inkräkta på 
grodor, ödlor, fåglar och hackspettar och kraftigt försämra en fin miljö som aldrig kan 
återskapas.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet ser positivt på den blandning av bostäder som kan tillkomma i området och 
att det nu blir kommunalt vatten och avlopp. Den här detaljplanen är en del i en större 
helhet men vi saknar resonemang om klimatpåverkan och ekologisk kompensation för 
förlorade naturvärden. Även om det är en äldre plan borde dessa aspekter finnas med och 
vi måste bland våra hållbarhetsmål mer lyfta både klimat och biologisk mångfald. Det 
’hållbara byggandet’ rör här bara miljöpåverkan med inomhusmiljö, materialval och 
energianvändning. 
Vi ser också att den förskola som planeras är en stor enhet med många barn. Stora 
förskolor är inte på barnens villkor och Miljöpartiet vill att vi i Nacka tittar på hur vi inom 
områden kan möjliggöra för fler mindre förskolor, men inom samma enhet för att ta 
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tillvara på stordriftsfördelarna. Hälften så stora förskolor gör också att det blir hälften så 
långa avstånd mellan förskolorna, vilket genererar mindre biltrafik, vilket är bra både för 
klimat & miljö, och trygg & säkerhet.” 
 
  



 
29 (131) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 21 KFKS 2014/824-258 

Antagande av principer för uttag av 
gatukostnadsersättning för Gustavsvik, Sydöstra Boo, 
Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar med stöd av 6 kap. 24 § plan- och bygglagen nedanstående 
principer 1-3 för uttag av gatukostnadsersättning för Gustavsvik. 
 

1. Fördelningsområde i enlighet med gatukostnadsutredningen för Gustavsvik. 
 

2. Kostnadsunderlag för utbyggnad av allmänna anläggningar: 
Kostnaderna omfattar de anläggningar som fordras för områdets funktion (gator 
och vägområde med diken samt belysning, grönområden, naturstigar och lekplats 
med mera), projektering, bygg- och projektledning samt kostnader för markinlösen, 
intrångsersättning, administration med mera. Kostnader har beräknats till 
252 917 000 kronor. Del av kostnaderna, 42 626 000 kronor, avräknas från 
kostnadsunderlaget såsom jämkning för park- och landskapsåtgärder, kostnadsandel 
som tillförs VA-kollektivet, ersättning för naturmark vid markinlösen samt 
jämkning bussgata. De kostnader som ska finansieras genom uttag av 
gatukostnadsersättning har beräknats till 210 291 000 kronor. 
 

Den kostnadsnivå som anges vid granskning av gatukostnadsutredningen ska, 
justerat för eventuella generella kostnadsnivåförändringar över tiden, gälla som tak 
vid fakturering efter att utbyggnaden av vägar och park genomförts. Summan  
210 291 000 kronor utgör taket för uttag av gatukostnadsersättning för 
fördelningsområdet Gustavsvik. 
 

Om de faktiska kostnaderna överstiger justerat takbelopp, svarar kommunen för 
merkostnaden. Om de faktiska kostnaderna understiger takbeloppet, svarar 
fastighetsägarna för de faktiska kostnaderna. 
 

 

3. Fördelningsgrund 
Kostnaderna fördelas efter andelstal per fastighetstyp. 

Kategori Andelstal 
Befintliga fastigheter för småhusbebyggelse  
Småhus, stort 0,6 
Småhus, mellan 0,7 
Småhus, obebyggd 1,0 
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Fritidshus Bergholmen 0,2 
Tillkommande byggrätter för bostadsändamål  
Styckningslott, småhus 2,0 
Flerbostadshus, per 100 kvm BTA 1,8 
Radhus/parhus, per 100 kvm BTA 1,0 
Övriga fastighetstyper  
Förskola, per 100 kvm BTA 1,0 
Verksamhet, per 1000 kvm fastighetsarea 1,0 
Båtklubb, per båtplats 0,05 

 
De andelstal som åsatts varje fastighet inom fördelningsområdet enligt gatukostnads-
utredningen ska gälla. Gatukostnadsersättningen för en fastighet med andelstal 1,0 uppgår 
preliminärt till 246 739 kronor. 

Ärende 
Samråd om gatukostnadsutredning för Gustavsvik pågick 14 november-19 december 2018 
och granskning av densamma pågick 7 april–2 juni 2020. Gatukostnadsutredningen 
omfattar detaljplaneområdet för Dalvägen-Gustavsviksvägen och norra delen av 
detaljplaneområdet för Mjölkudden-Gustavsviks gård. Efter samrådet har 
gatukostnadsutredningen reviderats avseende jämkning av park- och landskapsåtgärder i 
kostnadsunderlaget samt justering av andelstal för kategorierna Fritidshus Bergholmen. 
Efter granskning har ändring gjorts i detaljplanerna vilket inneburit att kategorin 
Café/Kursgård har tagits bort och en avstyckning har tillkommit i övrigt har inga 
förändringar skett. 
 
Kommunen ska besluta om principer för uttag av gatukostnadsersättning, avseende 
kostnadsunderlaget, fördelningsområdet och fördelningsgrunden. Underlaget för beslutet 
utgörs av gatukostnadsutredningen, som har utarbetats i enlighet med av kommunen 
antagna riktlinjer för uttag av gatukostnadsersättning. 
 
De totala kostnaderna inom området har beräknats till 252,9 miljoner kronor. Kostnaderna 
som ska finansieras genom uttag av gatukostnadsersättning har beräknats till 210,3 miljoner 
kronor. Park- och landskapsåtgärder för 10,7 miljoner kronor,  ersättning för naturmark vid 
inlösen 6,1 miljoner kronor samt, bussgata för 16,8 miljoner kronor föreslås jämkas. 9,1 
miljoner kronor finansieras genom samordningsvinster med VA-kollektivet.  
 
Beloppet 210,3 miljoner kronor utgör tak för uttag av gatukostnadsersättning för 
Gustavsvik. Om de faktiska kostnaderna överstiger justerat takbelopp, svarar kommunen 
för merkostnaden. Om de faktiska kostnaderna understiger takbeloppet, svarar 
fastighetsägarna för de faktiska kostnaderna. 
 
Fördelningsområdet innefattar området i enlighet med gatukostnadsutredningen för 
Gustavsvik. Kostnaderna fördelas efter andelstal per fastighetstyp. 
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Gatukostnadsersättningen för en fastighet med andelstal 1,0 (befintlig obebyggd tomt) 
uppgår preliminärt till 246,7 tusen kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 10 februari 2021 

1. Gatukostnadsutredning Gustavsvik, januari 2021 
2. Illustrationskarta, bilaga 1 till gatukostnadsutredningen 
3. Sammanställning av fastigheter med andelstal, bilaga 2 till gatukostnadsutredningen 
4. Omfattningsbeskrivning, bilaga 3 till gatukostnadsutredningen 
5. Samrådsredogörelse, bilaga 4 till gatukostnadsutredningen 
6. Granskningsutlåtande, bilaga 5 till gatukostnadsutredningen 
7. Informationsmaterial om gatukostnader, bilaga 6 till gatukostnadsutredningen  

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till förslaget från exploateringsenheten Nacka. I 
yrkandet instämde Cathrin Bergenstråhle (M), Hans Peters (C), Esa Örmä (SD) och Tomas 
Ottosson (V). 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på förslaget från exploateringsenheten Nacka.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till förslaget från exploateringsenheten Nacka mot avslag och 
fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från exploateringsenheten 
Nacka. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Kommunens förnyelseplanering närmar sig sitt slut. Det grundläggande syftet är att dra in 
kommunalt vatten och avlopp i gamla sommarstugeområden, eftersom de blir alltmer 
permanentbebodda och tillgången till rent vatten är bristfällig. Därigenom kan man tillåta 
avstyckningar av stora tomter och medge större byggrätter. Att bli av med illa fungerande 
enskilda avlopp är en av de viktigaste åtgärderna för att våra sjöar och kustvatten ska ha 
god kvalitet. Förnyelseplaneringen innebär också att kommunen tar över vägarna från 
vägföreningarna. 
 
De tre sista områdena (Solbrinken-Grundet, Dalvägen-Gustavsviksvägen och Mjölkudden-
Gustavsviks gård) omfattar tillsammans 700 fastigheter. Genom detaljplaneläggning 
tillkommer 280 villor och radhus samt 200 lägenheter i flerfamiljshus. De totala 
kostnaderna för att rusta upp vägarna och göra i ordning allmänna platser beräknas till 420 
miljoner kronor. Vi har lyssnat på de boendes synpunkter och bantat de åtgärder som 
behöver vidtas och vi föreslår att kommunen tar vissa av kostnaderna. Eftersom 
kommunen tar över vägarna från vägföreningarna så måste de rustas upp till rimlig 
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standard, ibland med trottoar och för att klara ökad belastning och bli mer trafiksäkra. 
Kostnaderna fördelas på tre parter:  
• Kommunen betalar 45 miljoner kronor för det som kan betraktas som allmänna intressen 
(högre standard på bussgator, lösa in naturmark och ordna parker, skapa motionsslingor, 
göra strandpromenad, badplats mm).  
• VA-kollektivet tar 15 miljoner kronor tack vare den samordningsvinst som görs när VA-
ledningar läggs ned i vägarna samtidigt som vägarna byggs om.  
• Resten av kostnaderna, 360 miljoner kronor, fördelas på fastighetsägarna eftersom de får 
nya värden i form av byggrätter och möjlighet att stycka av vissa tomter och några områden 
som kan bebyggas med radhus och flerfamiljshus. De nya radhus- och 
flerbostadshusområdena står tillsammans för 207 miljoner kronor.  
 
Gatukostnaderna i områdena varierar dels med kostnaderna i respektive område och dels 
med vilken nytta respektive fastighet har av de åtgärder som görs. En obebyggd tomt får 
exempelvis betala mer än en tomt som redan har en stor villa. Gatukostnaderna blir lägre 
än vad som tidigare aviserats. Vi vill också påminna om att vi har generösa regler för 
anstånd och avbetalning.” 
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiet, Gunilla 
Grudevall Steen för Liberalerna, Karin Teljstedt för Kristdemokraterna och Cathrin 
Bergenstråhle för Moderaterna. 
 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna har sedan 2014 krävt en konsekvensutredning för övergång till 
gemensam finansiering av vägarna, samt att de boende i de områden som idag har enskilt 
huvudmannaskap för vägarna ska ha möjlighet att erbjudas kommunal borgen för lån till 
vägavgifterna, för att pragmatiskt komma närmare ett system enligt likviditetsprincipen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Innan man säljer kan man inte tillgodogöra värdeökningen av sin fastighet och därför vill 
vi i Miljöpartiet genomföra en del förändringar i kommunens gatukostnadspolicy. Vi vill 
också genomföra en förändring i hur avgiften ska kunna fördelas bättre med tanke på 
bostäder som tillkommer eller skulle kunna tillkomma i efterhand.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”De avtal, detaljplaner och exploateringar som budgetmässigt baseras på uttagande av 
gatukostnader yrkar Nackalistan avslag på. Detta betalningssätt är ojämlikt i förhållande till 
andra delar av Nacka där man inte har behövt betala denna summa för renovering av vägar 
eller för de fastighetsägare som har betalat en lägre procentsats än vad som nu krävs. Det 
innebär inte att vi motsätter oss all exploatering eller delar av planen men arbetet borde 
bedrivas med en betydligt högre grad av invånarinflytande.” 
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§ 22 KFKS 2016/1095 

Antagande av principer för uttag av 
gatukostnadsersättning för Mjölkudden-Galärvägen, 
Sydöstra Boo, Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar med stöd av 6 kap. 24 § plan- och bygglagen nedanstående 
principer 1-3 för uttag av gatukostnadsersättning för Mjölkudden-Galärvägen. 
 

1. Fördelningsområde i enlighet med gatukostnadsutredningen för Mjölkudden-
Galärvägen. 
 

2. Kostnadsunderlag för utbyggnad av allmänna anläggningar: 
Kostnaderna omfattar de anläggningar som fordras för områdets funktion (vägar 
med diken samt belysning, grönområden, gångvägar med mera), projektering, bygg- 
och projektledning samt kostnader för markinlösen, intrångsersättning, 
administration med mera. Kostnaderna har beräknats till 80 625 000 kronor. Del av 
kostnaderna, 5 092 000 kronor, avräknas från kostnadsunderlaget såsom jämkning 
för park- och naturmark samt kostnadsandel som tillförs VA-kollektivet. De 
kostnader som ska finansieras genom uttag av gatukostnadsersättning har beräknats 
till 75 533 000 kronor. 
 

Den kostnadsnivå som anges vid granskning av gatukostnadsutredningen ska, 
justerat för eventuella generella kostnadsnivåförändringar över tiden, gälla som 
takbelopp vid debitering efter att utbyggnaden av gata och park genomförts. 
Summan 75 533 000 kronor utgör taket för uttag av gatukostnadsersättning för 
fördelningsområdet Mjölkudden-Galärvägen. 
 

Om de faktiska kostnaderna överstiger justerat takbelopp, svarar kommunen för 
merkostnaden. Om de faktiska kostnaderna understiger takbeloppet, svarar 
fastighetsägarna för de faktiska kostnaderna. 
 

 

3. Fördelningsgrund 
Kostnaderna fördelas efter andelstal per fastighetstyp. 
Kategori Andelstal 
Befintlig fastighet för småhusbebyggelse, inom Detaljplan  
Småhus, stort+VA 0,3 
Småhus, stort+VA, ny – bildad innan start-PM 0,6 
Småhus, stort+VA, ny – bildad efter start-PM 1,0 



 
34 (131) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Befintlig fastighet för småhusbebyggelse, inom Områdesbestämmelser  
Småhus, stort 0,6 
Småhus, mellan 0,7 
Småhus, obebyggd 1,0 
Tillkommande byggrätter för bostadsändamål  
Styckningslott för småhus 2,0 
Exploateringsfastighet, per lägenhet 2,0 
Övriga fastigheter  
Skolverksamhet, per 100 kvm BTA 1,0 
Boo gårds herrgård, ny byggrätt 0,65 
Mjölkudden 3,0 
Hundrastgård/vatten- och avloppstunnel 1,0 

 
De andelstal som åsatts varje fastighet inom fördelningsområdet enligt 
gatukostnadsutredningen ska gälla. Gatukostnadsersättningen för en fastighet med 
andelstal 1,0 uppgår preliminärt till 333 111 kronor. 

Ärende 
Samråd om gatukostnadsutredning för Mjölkudden-Galärvägen pågick den 20 november 
till den 20 december 2018 och granskning av densamma pågick den 20 oktober till den 17 
november 2020. Gatukostnadsutredningen är gemensam för södra delen av detaljplan 
Mjölkudden-Gustavsviks gård och detaljplan Galärvägen samt vägar inom detaljplan Boo 
gårds skola som ska tas över av kommunen. Efter samrådet reviderades gatukostnads-
utredningen avseende fördelningsområdet, kostnadsunderlaget och kategorisering i 
fördelningsgrunden främst inom området Galärvägen och Boo gårds skola. Efter 
granskningen har kategorin för skolverksamhet renodlats att avse endast skolverksamhet 
och andelstal baseras på detaljplanens byggrätt i kvadratmeter BTA.  
 
Kommunen ska besluta om principer för uttag av gatukostnadsersättning, avseende 
fördelningsområdet, kostnadsunderlaget och fördelningsgrunden. Underlaget för beslutet 
utgörs av gatukostnadsutredningen, som har utarbetats i enlighet med antagna riktlinjer för 
uttag av gatukostnadsersättning. 
 
De totala kostnaderna inom området har beräknats till 80,6 miljoner kronor. Kostnaderna 
som ska finansieras genom uttag av gatukostnadsersättning har beräknats till 75,5 miljoner 
kronor. Park- och landskapsåtgärder för 3,8 miljoner kronor föreslås jämkas och 1,3 
miljoner kronor finansieras genom samordningsvinster med VA-kollektivet. 
 
Beloppet 75 533 000 kronor utgör tak för uttag av gatukostnadsersättning för Mjölkudden-
Galärvägen. Om de faktiska kostnaderna överstiger justerat takbelopp, svarar kommunen 
för merkostnaden. Om de faktiska kostnaderna understiger takbeloppet, svarar 
fastighetsägarna för de faktiska kostnaderna 
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Gatukostnadsersättningen för en fastighet med andelstal 1,0 uppgår preliminärt till  
333 111 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 11 februari 2021 
1. Gatukostnadsutredning för Mjölkudden-Galärvägen, antagandehandling (februari 2021). 
2. Illustrationskarta, bilaga 1 
3. Andelstal och gatukostnadsersättning per fastighet, bilaga 2 
4. Omfattningsbeskrivning, bilaga 3 
5. Samrådsredogörelse inklusive PM underlag till kostnadskalkyl, bilaga 4 
6. Granskningsutlåtande, bilaga 5 
7. Informationsmaterial om gatukostnader, bilaga 6 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till förslaget från exploateringsenheten Nacka. I 
yrkandet instämde Cathrin Bergenstråhle (M), Hans Peters (C), Esa Örmä (SD) och Tomas 
Ottosson (V). 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på förslaget från exploateringsenheten Nacka.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till förslaget från exploateringsenheten Nacka mot avslag och 
fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från exploateringsenheten 
Nacka. 
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.  
”Kommunens förnyelseplanering närmar sig sitt slut. Det grundläggande syftet är att dra in 
kommunalt vatten och avlopp i gamla sommarstugeområden, eftersom de blir alltmer 
permanentbebodda och tillgången till rent vatten är bristfällig. Därigenom kan man tillåta 
avstyckningar av stora tomter och medge större byggrätter. Att bli av med illa fungerande 
enskilda avlopp är en av de viktigaste åtgärderna för att våra sjöar och kustvatten ska ha 
god kvalitet. Förnyelseplaneringen innebär också att kommunen tar över vägarna från 
vägföreningarna. 
De tre sista områdena (Solbrinken-Grundet, Dalvägen-Gustavsviksvägen och Mjölkudden-
Gustavsviks gård) omfattar tillsammans 700 fastigheter. Genom detaljplaneläggning 
tillkommer 280 villor och radhus samt 200 lägenheter i flerfamiljshus. De totala 
kostnaderna för att rusta upp vägarna och göra i ordning allmänna platser beräknas till 420 
miljoner kronor. Vi har lyssnat på de boendes synpunkter och bantat de åtgärder som 
behöver vidtas och vi föreslår att kommunen tar vissa av kostnaderna. Eftersom 
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kommunen tar över vägarna från vägföreningarna så måste de rustas upp till rimlig 
standard, ibland med trottoar och för att klara ökad belastning och bli mer trafiksäkra. 
Kostnaderna fördelas på tre parter:  
• Kommunen betalar 45 miljoner kronor för det som kan betraktas som allmänna intressen 
(högre standard på bussgator, lösa in naturmark och ordna parker, skapa motionsslingor, 
göra strandpromenad, badplats mm).  
• VA-kollektivet tar 15 miljoner kronor tack vare den samordningsvinst som görs när VA-
ledningar läggs ned i vägarna samtidigt som vägarna byggs om.  
• Resten av kostnaderna, 360 miljoner kronor, fördelas på fastighetsägarna eftersom de får 
nya värden i form av byggrätter och möjlighet att stycka av vissa tomter och några områden 
som kan bebyggas med radhus och flerfamiljshus. De nya radhus- och 
flerbostadshusområdena står tillsammans för 207 miljoner kronor.  
 
Gatukostnaderna i områdena varierar dels med kostnaderna i respektive område och dels 
med vilken nytta respektive fastighet har av de åtgärder som görs. En obebyggd tomt får 
exempelvis betala mer än en tomt som redan har en stor villa. Gatukostnaderna blir lägre 
än vad som tidigare aviserats. Vi vill också påminna om att vi har generösa regler för 
anstånd och avbetalning.” 
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiet, Gunilla 
Grudevall Steen för Liberalerna, Karin Teljstedt för Kristdemokraterna och Cathrin 
Bergenstråhle för Moderaterna. 
 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna har sedan 2014 krävt en konsekvensutredning för övergång till 
gemensam finansiering av vägarna, samt att de boende i de områden som idag har enskilt 
huvudmannaskap för vägarna ska ha möjlighet att erbjudas kommunal borgen för lån till 
vägavgifterna, för att pragmatiskt komma närmare ett system enligt likviditetsprincipen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Innan man säljer kan man inte tillgodogöra värdeökningen av sin fastighet och därför vill 
vi i Miljöpartiet genomföra en del förändringar i kommunens gatukostnadspolicy. Vi vill 
också genomföra en förändring i hur avgiften ska kunna fördelas bättre med tanke på 
bostäder som tillkommer eller skulle kunna tillkomma i efterhand.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet. 
”De avtal, detaljplaner och exploateringar som budgetmässigt baseras på uttagande av 
gatukostnader yrkar Nackalistan avslag på. Detta betalningssätt är ojämlikt i förhållande till 
andra delar av Nacka där man inte har behövt betala denna summa för renovering av vägar 
eller för de fastighetsägare som har betalat en lägre procentsats än vad som nu krävs. Det 
innebär inte att vi motsätter oss all exploatering eller delar av planen men arbetet borde 
bedrivas med en betydligt högre grad av invånarinflytande.” 
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§ 23                                                      KFKS 2020/1083 KFKS 2014/900–214 

Detaljplan för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra 
station, Erstavik 26:1 med flera, Fisksätra 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta detaljplan för upprustning av 
Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med flera, Fisksätra. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med 
flera, Fisksätra är tillstyrkt av miljö- och stadsbyggnadsnämnden. Kommunfullmäktige 
beslutade den 1 februari 2021, § 32 att återremittera ärendet till kommunstyrelsen genom 
minoritetsåterremiss. I ärendet behandlas samtliga punkter som är angivna i 
kommunfullmäktiges beslut om återremiss. Kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om 
kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
Parallellt med detaljplanen tas en järnvägsplan fram av Trafikförvaltningen Region 
Stockholm. Planernas huvudsakliga syfte är att möjliggöra en ombyggnad av Fisksätra 
station till en dubbelspårsanläggning. Detta skapar förutsättningar att kunna öka turtätheten 
på Saltsjöbanan. Planerna är en del av arbetet med att möjliggöra en upprustning och 
modernisering av Saltsjöbanan längs hela dess sträcka från station Slussen till stationerna 
Saltsjöbaden och Solsidan.  
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena i översiktliga 
planer och strategiska dokument har tillgodosetts. Enheten bedömer därför att 
kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta planförslaget för upprustning av 
Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med flera, Fisksätra. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 15 februari 2021 
Bilaga 1 Protokoll KF 
Bilaga 2 Protokoll MSN 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Granskningsutlåtande 
Bilaga 7 Gestaltningsprinciper 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet remitteras till Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden för att omarbeta planen avseende att bullerdämpning ska krävas 
vid källan och inte genom inglasning av balkonger. 



 
38 (131) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP), Esa Örmä (SD) och Tomas 
Ottosson (V).  
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till förslaget från enheten för strategisk 
stadsutveckling. I yrkandet instämde Hans Peters (C).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från 
enheten för strategisk stadsutveckling.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Förslaget till detaljplan för stationsområdet i Fisksätra och Tattby ger dubbelspår förbi 
stationerna för att öka turtätheten. Ökade turer är bra men bullret ökar också. Att hindra 
bullret genom att glasa in balkongerna är inte rätt väg att gå̊. Hela centrumområdet, 
lekplatserna och människornas utemiljö̈ blir ändå drabbade. Vi vill stoppa bullret vid källan, 
vid saltsjöbanan och stationen.” 
 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När förslaget till detaljplan behandlades av KF krävde vi i Miljöpartiet tillsammans med S, 
V och NL att planen skulle omarbetas så att bullerdämpningen skulle ske vid spåren istället 
för inglasning av balkonger. Tyvärr röstade Allianspartierna ner förslaget då som nu. Vid 
Fisksätra bullrar det mycket från tågen redan idag, något som kommer att öka när 
turtätheten ökar. Saltsjöbanan kommer inte att få nya tystare vagnar inom den närmsta 
framtiden och för att klara bullerkraven kan hända att SL tvingas sänka hastigheten på 
tågen. Med inglasning av balkonger som föreslås i detaljplanen blir det bara några få 
bostäder som får lägre buller. Bullret kommer även fortsättningsvis påverka stora delar av 
Fisksätra. Buller är idag ett stort folkhälsoproblem, men som kan undvikas om vi bygger 
rätt från början.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkade på att ärendet återemitteras till Miljö och stadsbyggnadsnämnden 
för att omarbeta planen så att en tillräcklig ljuddämpning uppnås vid källan för oljudet. 
Tågtrafiken på Saltsjöbanan har problem med buller på vissa sträckor. Vid Fisksätra låter 
det mycket från tågen redan idag, och bullret torde tillta när turtätheten ökar till 12-
minuterstrafik. De 45 år gamla tågen gnisslar dessutom starkt vid inbromsning till stationen 
plus orsakar kraftiga 'spårskrik' i kurvan väster om stationen. Det finns heller inget som 
tyder på att Saltsjöbanan kommer att få nya tystare vagnar inom den närmaste 10- 
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årsperioden. I detaljplaneförslaget anges att bullret på många platser kommer att ligga över 
riktvärden och att detta ska åtgärdas genom inglasning av ett flertal balkonger. Det menar 
vi är fel väg att gå. Buller är ett allt ökande problem i dagens samhälle och måste istället 
åtgärdas vid källan. Med inglasning är det bara några bostäder som får lägre buller, och 
bullret kommer då även fortsättningsvis att påverka alla som befinner sig utomhus, i stora 
delar av Fisksätra. Bostäder ska också tillkomma mycket nära spårområdet, varför 
bullerproblematiken blir än viktigare att lösa. Buller är idag ett av de största 
folkhälsoproblemen, och vi måste bygga rätt från början. Mot den bakgrunden anser vi att 
åtgärder för att minska bullret istället ska ske direkt intill järnvägen, och att detaljplanen ska 
ställa krav på detta. Vi får inte stirra oss blinda på dB-värden framtagna med 
beräkningsmodeller. Däremot finns goda erfarenheter från Saltsjöbanan att betongblock 
och andra bullerskydd längs rälsen dämpar buller mycket bra. Och då vore det dumt att 
inte få dit spårnära bullerdämpning från början. Det minsta man kan begära är att det 
åtminstone placeras spårnära skärmar där det byggs nya spår och längs de delar av spåren 
som kommer att förflyttas. Då kan merkostnaden hållas nere, om montaget görs i samband 
med spåruppbyggnaden. I Fisksätra - Sveriges mest tätbefolkade tätort - bor över 8000 
människor, som då alla skulle få en bättre ljudmiljö. Därför finns ingen anledning att snåla 
med bullerdämpning, i synnerhet som kostnaden per capita blir låg. Spårnära skärmar skulle 
också dämpa bullret över vattnet och förbättra ljudmiljön även i Lännersta-Tollare. 
Ytterligare två skäl till att detaljplanen bör innehålla krav om bullerdämpning vid källan." 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att ärendet borde remitteras till miljö- och stadsbyggnadsnämnden så att 
återremissen som fullmäktige beslutade om kan utredas ordentligt. Nackalistan anser det 
lämpligt att bygga en trappa mellan parkeringsplatsen och gångvägen. Genom att bygga en 
genväg till stationens södra plattform genom gångtunneln, skulle man minska incitamentet 
att gå via den kvarvarande plankorsningen öster om stationen. I de illustrationer som ingår i 
handlingarna, går den genaste vägen till södra plattformen via den gamla plankorsningen. 
Plankorsningar innebär ju alltid en olycksrisk för fotgängare och cyklister som korsar där, 
även om det finns bommar och signaler som minskar riskerna. Detaljplanen omöjliggör 
dock inte att trappan ändå byggs, varför vi ändå anser att detaljplanen kan antagas med 
detta medskick. Bostäder ska också tillkomma mycket nära spårområdet, varför 
bullerproblematiken blir än viktigare att lösa. Buller är idag ett av de största 
folkhälsoproblemen, och vi måste bygga rätt från början. Mot den bakgrunden anser vi att 
åtgärder för att minska bullret istället ska ske direkt intill järnvägen, och att detaljplanen ska 
ställa krav på detta. Vi får inte stirra oss blinda på dB-värden framtagna med 
beräkningsmodeller. Däremot finns goda erfarenheter från Saltsjöbanan att betongblock 
och andra bullerskydd längs rälsen dämpar buller mycket bra. Och då vore det dumt att 
inte få dit spårnära bullerdämpning från början. Det minsta man kan begära är att det 
åtminstone placeras spårnära skärmar där det byggs nya spår och längs de delar av spåren 
som kommer att förflyttas. Då kan merkostnaden hållas nere, om montaget görs i samband 
med spåruppbyggnaden. I Fisksätra - Sveriges mest tätbefolkade tätort - bor över 8000 
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människor, som då alla skulle få en bättre ljudmiljö. Därför finns ingen anledning att snåla 
med bullerdämpning, i synnerhet som kostnaden per capita blir låg. Spårnära skärmar skulle 
också dämpa bullret över vattnet och förbättra ljudmiljön även i Lännersta-Tollare. 
Ytterligare två skäl till att detaljplanen bör innehålla krav om bullerdämpning vid källan.” 
 
  



 
41 (131) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 24 KFKS 2020/ I 161 

Ägardirektiv för Boo I :207 AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige beslutar anta ägardirektiv enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 27 januari 2021. 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade den 1 februari 2021 om att ge Nacka Stadshus AB i 
uppdrag att förvärva bolaget Boo 1:207 AB. Bolaget äger fastigheten Nacka Bo 1:207, som 
är strategiskt belägen intill kommande trafikplats Boo och nära väg 222. Bolaget är nybildat 
och bedriver inte någon verksamhet utan äger endast aktuell fastighet. Tillträdet sker 23 
februari. 
Kommunfullmäktige har fastställt bolagsordning, styrelseledamöter och lekmannarevisorer. 
Som ägare är det viktigt att tydligt klargöra vad man vill med bolaget och vilken nytta 
bolaget förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Bolagen behöver ha en tydlig 
ledning och styrning från ägaren. Ett sätt är genom ägardirektiv. Ägardirektivet tydliggör 
bolagets ansvar och övergripande styrning. Till tjänsteskrivelsen bifogas förslag på 
ägardirektiv för bolaget Boo 1 :207 AB. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §5 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
27 januari 2021 
Bilaga 1 Ägardirektiv för Boo 1:207 AB 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet är generellt positiv till strategiska fastighetsförvärv och således även till 
förvärvet av denna fastighet. Dock hade vi hellre sett att kommunen enbart hade köpt 
fastigheten och inte hela det bolaget som äger fastigheten. Att behålla och ”driva” ett bolag 
utan syfte kostar bara pengar och onödigt arbete. Det är också högst troligt att reglerna för 
skattefria försäljningar av paketerade fastigheter kommer att ändras i framtiden. Då riskerar 
kommunen att få realisera den latenta skatten vid en avveckling av bolaget.” 
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§ 25 KFKS 20 18/ I 097 

Motion – Genomlysning av Nackas hyresmodell 
Motion den 19 november 2018 av Espen Bjordal mfl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att intentionen bakom förslaget i motionen är uppfyllt 
såtillvida att en ny hyresmodell för internhyra har beslutats. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås en genomlysning av Nackas hyresmodell med svar på frågor om 
hyresmodellen fått pedagogiska och ekonomiska konsekvenser, om den haft konsekvenser i 
form av lägre lärartäthet och större barngrupper, minskad skolhälsovård samt hur den 
höjda skolchecken fördelas i förhållande till hyreshöjningen. Senaste revideringen av 
hyresmodell för att fördela lokalkostnader mellan skola och förskola beslutades 2012 och 
implementerades 2013. Ett särskilt uppdrag gavs 2019 avseende en översyn av modellen 
för internhyror i syfte att anpassa den till det lokalbestånd som finns idag och byggs de 
kommande åren samt för att skapa ytterligare incitament för en effektiv och flexibel 
lokalanvändning. Kommunfullmäktige fastställde en ny hyresmodell för intern förhyrning 
av lokaler och bostäder den 14 september 2020. Intentionen att genomföra en 
genomlysning av tidigare hyresmodell har skett och intentionen bakom förslaget i 
motionen är därmed uppfyllt såtillvida att en ny hyresmodell för internhyra har beslutats. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §17 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga Motion från Espen Bjordal m.fl. (S). 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Mikael Carlsson 
(NL), Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V). 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
"Vi har länge drivit frågan om att Nacka behöver en mer rättvis modell för hyressättning 
mellan kommunens skolor. Ett förslag vi tagit upp tidigare är att införa en uppdelad 
skolpeng där exempelvis administrativa kostnader, hyreskostnader och kostnader för 
elevhälsan kan lyftas ur densamma och få på plats en mer renodlat pedagogisk check så att 
alla barn får mer likvärdiga resurser och förutsättningar. 2013-2015 höjde Nackas styrande 
majoritet hyrorna för Nackas förskolor och grundskolor med närmare 25 procent! För 
vissa skolor blev höjningen hög medan några fick en mindre höjning. Samtidigt fick några 
friskolor, som hyr av kommunen, ingen höjning alls. Andelen av olika enheters skolpeng 
som gick till hyreskostnader skilde sig åt markant. 
Då försvarade sig Nackas styr med att det gav incitament för skolor att använda lokaler på 
ett så rationellt sätt som möjligt. Det är ett ytterst tveksamt försvar eftersom skolbyggnader 
ofta är fristående separata byggnader av en viss storlek, de enda sätten att i ett sånt läge 
använda resurser mer effektivt är att fylla på med fler elever eller ställa av lokaler, som då 
riskerar stå tomma och outnyttjade. Att majoriteten, trots att man försvarade sin modell 
fram tills att den nya antogs, inte ville genomföra en genomlysning av modellen är 
anmärkningsvärt. 
Det är mycket märkligt att det tagit över två år från att denna motion lades tills att den 
kommit upp till behandling, så pass lång tid att man under hösten 2020 till och med hann 
anta en ny hyresmodell. Denna fråga borde rimligtvis ha kunnat behandlas tidigare så att en 
ordentlig översyn av den tidigare modellen kunde göras innan en ny antogs. 
Faktum är dock att många av frågetecknen som motionen behandlar faktiskt kvarstår. 
Motionen bygger på att en översyn ska göras av Nackas "nya hyresmodell", och det finns 
all anledning att även se över hur den modell som antogs hösten 2020 har påverkat Nackas 
skolor. Med anledning av detta stöttar vi alltjämt motionen för att få en ordentlig översyn 
på plats för att stärka likvärdigheten mellan Nackas skolor och möjliggöra att så mycket 
resurser som möjligt frigörs för att stärka den pedagogiska verksamheten." 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet har varit kritiska till både den tidigare hyresmodellen och den nuvarande 
och menar att motionen bör bifallas. Att utvärdera hur pedagogiken och elevernas 
utbildning påverkas av att hyran för fastigheten är på samma skolcheck som den 
pedagogiska delen är självklart nödvändig. Vad den utredningen troligtvis kommer visa är 
att den nuvarande hyresmodeller minskar likvärdigheten mellan skolorna i Nacka och att 
hyresmodellen driver på segregationen i Nacka och i angränsande kommuner där det går 
att resa till Nacka ifrån. Egentligen går det bra att separera hyresbelopp från pedagogiska 
kostnader utan att utreda mer, redan nu. Det kommer ge alla elever i Nacka mer jämlika 
förutsättningar. Det är extra viktigt i en kommun med stora skillnader socialt och 
ekonomiskt, att skolan får ha och kan ta ett socialt utjämnande ansvar.” 



 
44 (131) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Ansvaret för att inte lokalkostnaderna 
drar iväg borde inte heller ligga på skolorna utan på lokalenheten. Det är dyrt att bygga nytt 
men en bidragande anledning till att lokalerna bli så dyra är för att de inte utnyttjas 
effektivt. För att hålla kostnaderna nere är det viktigt att alla skollokaler får en inbyggd 
flexibilitet så de också kan användas till annat än skoländamål. Det är inte kostnadseffektivt 
när skollokaler står oanvända på kvällar, helger eller lov. Det kan dock inte vara skolans 
ansvar att planera för och ombesörja detta. Idag är det också fullt möjligt att skjuta till extra 
pengar för höga lokalkostnader, något som möjliggjordes med den förändring av 
Skolförordningens 14:e kap. 6§ som Miljöpartiet drev igenom 2018. 
Miljöpartiet vill se en rimlig hyreskostnad för skolorna, men utan en ökad belastning på 
kommunens ekonomi. Detta kräver en ordentlig genomlysning av hyresmodellen. Idag har 
lokalenheten inget incitament att hålla ner lokalkostnaderna eftersom skolorna betalar det 
som står på hyresavin oavsett. Detta trots att Kommunstyrelsen redan i budgeten för 2019 
fick ett explicit uppdrag att just skapa incitament för en effektiv och flexibel 
lokalanvändning.” 
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§ 26 KFKS 2020/834 

Motion – Bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Motion den 14 september 2020 av Christina Ståldal mfl (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunens styrdokument och arbetssätten inom 
stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna efterlyser ett arbetssätt i planarbetet som tidigt identifierar ett områdes 
karaktär och genom en framtagen vision låter invånare i Nackas områden vara med från 
start. Vidare föreslås i motionen att planeringen tar ett helhetsgrepp för området som utgår 
från områdets bebyggelsekaraktär men också från trafikens påverkan vid en förändring av 
ett område. I motionen föreslås också att planer och dokument ska genomgå en 
kvalitetsgranskning innan de skickas till allmänheten. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 § 301. 
Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att planenhetens arbetssätt 
redan uppfyller intentionerna bakom delar av förslagen i motionen och att andra delar ingår 
i enhetens fortlöpande utvecklingsarbete. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling konstaterar att planeringen i Nacka utgår från 
översiktsplanen och de kommunala övergripande målen, vilka i hög grad styr mot 
intentionerna i motionen. Enheten anser därför att kommunens styrdokument och 
arbetssätten inom stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §13 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motion bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 20 november 2020 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL). 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
"Tjänstehandlingen tar i sin beskrivning upp en del som görs för att värna och bevara 
Nackas bebyggelsekaraktär, vilket är positivt. Politiken har att stå till svars för samtliga 
miljöer som byggs och som invånarna kan ha både positiva och negativa synpunkter på. 
Nackalistans motion syftar inte till att bygga i en viss tidsålders stil, däremot att värna 
områdens karaktär och planering i dialog med och på ett genomtänkt sätt i en passande och 
varierad skala. Hittills har vi mest sett t ex större huskomplex av senare tids 
nybyggnationen i Nacka vilket motverkar syftet med varierad stads bebyggelse. Vi ser 
alltför 
sällan att Nackas invånare är med från start och får tycka till på ett utvecklat sätt kring 
planer. Att så inte sker medför att alltför många planer överklagas, fördyras och förlängs i 
tid innan de kan genomföras. En större öppenhet mot berörda invånares synpunkter från 
start då bostadsområden planeras skulle medföra att planer inte behövde göras om, att 
skolor till dyra kostnader inte behövde målas om och att mer utvecklade helhetsgrepp om 
områdens utveckling kunde tas. 
Att bevara ett områdes karaktär kan också vara en viktig miljöfråga då man förtätar och 
därmed minskar den biologiska mångfalden som minskade trädgårdar, hårdgörande av ytor, 
sprängningar av berg och kraftig förtätning kan innebära. Att bevara en karaktär innebär att 
man planerar med respekt och i dialog med ett befintligt områdes karaktär vilket kan 
innebära större variation i stads- och nybyggnadsmiljöer än vad vi nu ofta ställs inför. 
Under senare tid har denna typ av planering, där man ofta inte visar hänsyn till befintliga 
miljöer, blivit mycket kritiserade av stadsplanerare och arkitekter i seriösa medier. Politiken 
är den instans som har att svara inför invånarna och tycka till, vilket många gånger har lett 
till bättre resultat än det ursprungliga, som i exemplen planer vid Henriksdal, Saltsjöbadens 
centrum, Boo gårds skola, huset vid Ektorpsrondellen och Älta centrum m.fl. " 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Nacka är en kommun i ett storstadsområde, men ändå inte en storstadskommun. Nacka 
sträcker sig från båda ändar på samma topografiska spektrum – från mer eller mindre 
glesbygd till tydligt urbana miljöer, lokalt. 
Nacka representerar en bebyggelsekaraktär som det är av stort politiskt intresse för 
Sverigedemokraterna att bevara. Mycket kompakt uttryckt har vi formulerat vår hållning i 
frågan som: Låt Nacka förbli mellan storstad och skärgård. 



 
47 (131) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vi tror att många fler än våra väljare står på samma ståndpunkt. Många ser saken som vi: 
Nacka måste bebyggas, Nacka måste utvecklas, men Nacka behöver samtidigt bevara sin 
unika, gröna och välkomnande karaktär. 
Vi ser att behov av besinning hos politiker med ansvar för plan- och fastighetsfrågor. Vi ser 
också ett behov av transparens och begriplighet i kommunala planprocesser, med tid och 
plats för synpunkter från intresserade och berörda. Vi gör oss gärna till en del av allt detta.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Utan förändring sker ingen utveckling, men när vi förtätar och bygger nytt är det viktigt 
att värna värdefull bebyggelsekaraktär som präglar olika områden i Nacka. Vi är ingenting 
utan vår historia så att ta tillvara och minnas det som en gång fanns ger både mervärde och 
karaktär åt en plats. När vi nu förtätar och bygger stad är det viktigt att inte helt klippa 
banden till vår historia, och vi måste underlätta för att underhålla och bevara istället för att 
riva det gamla. Det finns kommuner i Sverige som har olika fonder och stiftelser just för 
bevarande av kulturhistoriska värden, något vi gärna skulle se även här i Nacka. 
Kulturhistoriska värden i Nacka skulle kunna vara en vacker plats, en gammal skorsten, 
eller kanske en äldre stationsbyggnad som inte längre används.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Motionen lyfter fram viktiga aspekter. Möjligheten för invånarna att kunna påverka beslut 
slåss fast i plan- och bygglagen. Om vi får förtroendet att styra Nacka vill vi se till att på ett 
bättre sätt inbjuda till dialog med invånarna och öka samförståndet och delaktigheten i 
besluten. När det gäller själva utformningen av byggnader är det viktigt att se varje enskilt 
fall och påverka så att det blir så bra som möjligt i varje enskilt ärende.” 
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§ 27 KFKS 2020/453 

Motion – Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Motion den 18 maj 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det idag finns väl fungerande arbetssätt och rutiner för att 
finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya förskolor i Nacka kommun. Motionen 
är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa 
mindre förskoleenheter i Nacka. 
 
Motionen behandlades i utbildningsnämnden den 5 november 2020 UBN 2020/94. 
Nämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det idag 
finns väl fungerande kriterier för att finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya 
förskolor i Nacka kommun. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i utbildningsenhetens utredning och 
bedömning. Enheten bedömer även att det löpande pågår arbete med planeringen av 
förskoleenheter och att det finns ett bra arbetssätt för att nå bra och välavvägda lösningar. 
Mot bakgrund av att det finns väl fungerande arbetssätt och rutiner som ligger till grund för 
planeringen av förskoleenheter i Nacka kommun föreslås att kommunfullmäktige avslår 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §14 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motionen - Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse Utbildningsenheten 
Bilaga 3 Protokoll från Utbildningsnämnden 5 november 2020 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar 
(S), Mikael Carlsson (NL), Esa Örmä (SD) och Tomas Ottosson (V).  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är en viktig motion som utgår från kunskap om barns behov i sin vardag, förutom 
tillräckligt stora lokaler och friytor utomhus är gruppstorleken central för barns utveckling. 
Det är svårt för alla barn  att kunna sortera intryck från stora och röriga miljöer. Det skapar 
stress och aggressivitet hos vissa, andra blir rädda och försvinner, förminskar sig själva. Det 
är naturliga reaktioner på fel miljö som barn kan han. Sådan miljö ska vi inte bygga, det blir 
så ändå ibland. Det barn behöver när de inte kan ta hand som sina egna känslor är vuxna 
pedagoger som ser barnet och kan lugna det. När det sker kan man kalla att barnet är 
anknutet till den personen. Här blir det ytterligare problem med stora förskolor, för det tar 
tid att knyta an för ett barn till en vuxen, och är pedagogen på en annan avdelning när 
barnet behöver bli sett eller tröstat kommer barnet uppleva att det sviks. Bygg inte in 
sådana fällor för barnsutveckling i förskolemiljön. 
Sen finns smittspridningsrisken med många människor på samma lilla yta.” 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”När Nacka växer vill vi att det ska finnas olika typer av förskolor. Föräldrar ska ha en 
mångfald av förskolor att välja mellan, de som vill placera sina barn på mindre 
förskolenheter måste få möjlighet att göra det. Det kan leda till ökat trygghet för barnen 
och underlätta för både föräldrar och personal med mindre, mer lokala, förskolor. 
 
Frågan är extra relevant i dagsläget när den moderatledda majoriteten lägger ner 
Hästhagens förskola och samlar barn på färre, men större, enheter. Vi ser dessutom gång 
på gång hur Nackabornas barn kläms in på små förskolegårdar utan tillräcklig plats för liv 
och rörelse.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Stora förskolor ger ekonomiska stordriftsfördelar men är i sig inte självklart det bästa vare 
sig för barn, pedagoger, närboende, trafiklösningar, klimat & miljö m.m. Miljöpartiet vill att 
kommunen ser över hur vi genom stadsplaneringen kan få in mindre förskolor genom att 
anvisa för flera mindre enheter inom ett geografiskt område, men som kan ingå i samma 
större förskola för att ta tillvara på stordriftsfördelarna utan att behöva samla allt under 
samma tak. 
Miljöpartiet föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa mindre 
förskolenheter i Nacka i enlighet med förslaget i motionen. Det känns dock inte som att 
vårt förslag har utretts, det konstateras bara att man tycker det fungerar bra som det gör 
idag och att det därför inte finns anledning att utreda något nytt förslag.”  
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§ 28 KFKS 2020/835 

Motion – Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen 
Motion den 14 september 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Sverigedemokraterna föreslår att en utredning genomförs för hur anordnare inom särskilt 
boende för äldre har fungerat under pandemin. Förslaget är även att privata anordnare 
inom särskilt boende och hemtjänst ska utredas på samma premisser. Äldreenhetens 
bedömning är att det redan pågår utredningar som motsvarar förslagen i motionen. Enligt 
beslut i kommunfullmäktige den 31 augusti ska kommunen låta genomföra en extern 
utvärdering av kommunens hantering av Coronapandemin. Denna utredning pågår och ska 
presenteras i samband med årsbokslutet för 2020. Utöver denna utredning granskar 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) både sjukvårdsansvarigas och boendenas 
hantering av pandemin. Äldreenheten har även låtit utföra en egen utredning av 
verksamheternas hantering av pandemin. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §18 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 16 december 2020, § 101 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 7 november 2020 
Bilaga - Motion - Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen (SD) 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Karin 
Teljstedt (KD). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna uppskattar bredden i de utredningar som äger rum för att undersöka 
denna kritiska fråga, och vill uttrycka sin uppskattning för responsen. Vi ser också fram 
emot att ta del av utredningsresultaten, som en del av vårt och andras arbete mot den 
pandemisituation som det ännu inte syns något slut på.” 
 
Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande för Kristdemokraterna. 
”Den övergripande bedömningen är att strategin att skydda de äldre har misslyckats. 
Varenda person som avlider av detta hemska virus är en tragedi för den som mister sin 
livskamrat, förälder eller nära vän. Det är på äldreboenden runt om i landet som våra allra 
mest sköra befinner sig och följaktligen där som fler inte överlever smitta. Efter corona-
kommissionens delrapport står det klar att det, utöver den stora allmänna smittspridningen, 
är strukturella brister som haft störst inverkan på antalet sjuka och avlidna i äldreomsorgen.  
Åtskilliga utredningar har presenterats och kommer att presenteras framåt. Såväl för riket 
som för Nacka specifikt. Den lokala situationen i Nacka presenteras kontinuerligt på 
övergripande nivå i kommunstyrelsen och mer i detalj avseende äldreomsorgen i 
Äldrenämnden. Såväl muntliga presentationer som skriftliga analysrapporter kommer 
Äldrenämnden till del. En extern granskare är som tjänsteskrivelsen nämner IVO 
(Inspektionen för Vård och Omsorg). IVO: slutsatser har ofta blivit mediala och 
rapporteras i generaliserande termer. Ett färskt ex. är att resultatet gällande tillsynen 
avseende förutsättningar för att ge medicinsk vård och behandling till personer med covid-
19. Rubriken på IVO:s egen hemsida är ”Förutsättningar för god vård och behandling på 
SÄBO saknas och leder till brister”.  
För Nackas del fick vi i förra veckan beskedet att IVO valt att avsluta vårt ärende då det 
inte heller i detta avseende ser skäl att gå vidare med vår kommun. Tillsynen som skedde av 
oss kommuner där man bedömde att detintefanns risk för att patienterna inte får den vård 
som de har behov av är nu alltså klar men har inte publicerats på IVO:s hemsida.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”En av de tydligaste orsakerna som Corona-kommissionen fastslår är just arbetsvillkoren 
för de som jobbar i äldreomsorgen. Detta är helt och hållet ett kommunalt ansvar. Hög 
grad av dåliga arbetssituation med delade turer, deltids- och osäkra anställningar skapar 
större risk för smittspridning. Det är klart att när en person jobbar deltid på flera enheter 
ökar också smittspridningsrisken. Även personalen utbildnings och arbetssituation påverkar 
förstås. För att lyckas ska de anställda ses som värdefull resurs som ska ge god och 
kvalitativ service till våra äldre, istället för att ses som en lätt utbytbar komponent. Därför 
kräver vi socialdemokrater att kollektivavtal ska användas vid anställningar, något som 
sverigedemokraterna konsekvent motsätter sig. Det är också därför vi valde att öka 
resurserna inom socialtjänsten och till äldrenämnden istället för den skattesänkning som 
Sverigedemokraterna och de övriga högerpartierna i Nacka tvingade igenom.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Kommunen har gjort ett gott arbete med utredningen även om den kanske inte till fullo 
uppfyller de intentioner som vi tyckte fanns i politikerinitiativet om att göra den. På 
riksnivå har det nyligen belysts att den svaga punkten inom äldreomsorgen över lag är dels - 
fortsatt stor del icke-fast-anställd personal, dels - inte tillräckligt med material som 
munskydd på många boenden. Äldrenämnden har gjort en egen utvärdering som vi gärna 
hade sett lades till denna utredning för att komplettera den ytterligare. Vad det gäller 
personalsituationen så såg vi presenterade siffror i underlaget, att mängden personal utan 
fast anställning var hög. Det är viktigt att man drar lärdom av detta och gör allt för att 
förbättra läget. Pandemin är långt ifrån över och det kommer att komma fler utvärderingar 
som säkert tittar på det vi nu lärt oss och vilka åtgärder vi vidtar utifrån detta." 
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§ 29 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer mfl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete för laddinfrastruktur tillsammans med 
Nacka Energi AB. 
 
Kommunfullmäktige noterar det särskilda beslut avseende laddstolpar på kommunens 
fastigheter, som har givits till kommunstyrelsen i mål och budget 2021-2023. 
 
Detta tillsammans uppfyller intentionerna i motionen och den är med detta 
färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 § 190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det 
pågående 
samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 2021-2023 
om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en utbyggnad 
ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun - på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §19 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 
190) inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att motionen ska anses bifallen. I yrkandet instämde 
Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
"Antalet elbilar ökar och därmed också behovet av att kunna "tanka" el. 
Laddningsmöjligheterna har ökat i Nacka men det räcker inte. Det finns många privata 
initiativ som bidrar till utbyggnaden. I samband med ny bostadsproduktion brukar 
laddstolpar numera ses som en nödvändighet eller i alla fall som en värdehöjande faktor. 
Men det är viktigt att kommunen också planerar för utbyggnad kopplade till kommunen 
fastigheter. Därför lade alliansen in ett uppdrag i budgeten för 2021 om att utreda detta och 
ta fram en plan för utbyggnad." 
I ovanstående protokollsanteckning från Centerpartiet instämde Mats Gerdau (M). 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Sedan Miljöpartiets motion från 2013 om att ta fram en laddinfrastrukturstrategi för 
”framtidens” elfordon har det hänt mycket på elbilsfronten. Tyvärr verkar de styrande ha 
sovit vid ratten, i alla fall inte hängt med riktigt i svängarna.  
Miljöpartiet stödjer denna motion, och vill dessutom ge Nacka Energi i särskilt uppdrag att 
utreda hur kommunen kan nå upp till målet i den regionala infrastrukturplanen om 193 
snabbladdningsstationer till år 2030. Kommunen måste ta ett betydligt större ansvar för 
upp- och utbyggnad av laddinfrastruktur för elfordon genom att ge tydliga ägardirektiv till 
Nacka Energi om att bygga upp ett elnät och en infrastruktur för framtidens fordon. Ska vi 
vara bäst på att vara kommun duger det inte att bara luta sig tillbaka i passagerarsätet och 
låta någon annan styra.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Motionens fokus är på att kommunen ska identifiera var det är lämpligt att anlägga 
laddplatser för elbilar, både för snabbladdning och vid långsam laddning där bilen står 
parkerad längre tider. Det är inte tillräckligt att anse motionens intention är uppfylld även 
om det formellt är korrekt. Problemet är inte om det heter strategi eller planering för 
elladdstolpar utan att det är så många boende i Nacka som inte kan efterfråga en elbil pga 
det inte går att ladda den på ett bra sätt. Att NEAB planerar tre nya laddplatser i 
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kommunen är bättre än inget men räcker inte till för att de som vill använda elbil kan 
efterfråga en.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Antalet elbilar ökar i Nacka och det är viktigt att infrastrukturen hänger med så att det är 
lätt att ladda sin bil. Brist på ”laddplatser” skall inte hindra boende, arbetare och företagare 
från att ha en elbil. Därför tycker vi från Nackalistan att det är bra att det pågår ett 
strukturerat arbete kring dessa frågor.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Vi Socialdemokrater i många år föreslagit och krävt en plan och strategi för 
laddinfrastruktur. Efter många års väntan har majoriteten sent omsider äntligen vaknat och 
har någon form av ansats för laddinfrastruktur. Vi tycker att det är glädjande att äntligen 
fått igenom denna fråga." 
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§ 30 KFKS 2020/94 7 

Motion – Nackas Naturskola 2.0 
Motion den 12 oktober 2020 av Lina Olsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att starta upp Naturskolan igen. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
Mot bakgrund av detta beslut har motionärerna inkommit med en motion om att igen 
starta upp Naturskolans verksamhet. I motionen föreslås även att Naturskolan ska ett 
utökat mandat att undervisa elever i klimatfrågan, att verksamheten ska vara kostnadsfri för 
skolorna samt att kostnaden och om lokalisering för verksamheten ska utredas. 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
I utredning av en motion med förslag om att Naturskolan ska drivas av Välfärd 
samhällsservice har verksamheten sett över möjligheten för ett övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte har 
möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi utifrån rådande 
förutsättningar. 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 9 februari 2021, §9 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 14 januari 2021 
Bilaga Motion - Nackas Naturskola 2.0 (NL) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar 
Farmanbar (S), Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V) och Esa Örmä (SD). 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Vad kan en Naturskola vara bra för? För de många barn, ungdomar och pedagoger som 
dels behöver komma ut i naturen på ett väl valt ställe, dels behöver fylla på sina praktiska 
och teoretiska kunskaper om naturen. Att förstå vad som påverkar vårt klimat, hur den 
ekologiska balansen kan upprätthållas och hur vi alla kan bidra till en mer hållbar värld är 
frågor som nu är mer aktuella än de någonsin varit. Därför vill vi att kommunen startar upp 
och driver den uppskattade Naturskoleverksamheten men i en annan form än tidigare. I 
samband med att motionen kom upp så frågade Nackalistan flera seriösa företag med 
intresse för miljöfrågor om de skulle vara intresserade av att bidra ekonomiskt till 
finansiering av verksamheten och fick mycket positiva svar. Ingen av företagen hade 
tidigare fått frågan från kommunen och tyckte det var konstigt. Vi kastar gärna över denna 
boll till kommunen och ser om det utifrån det perspektivet kunde startas en 
projektverksamhet med denna motion som bakgrund. Det kan väl inte vara så att man har 
stängt dörren helt för en sådan verksamhet och låter prestige gå före miljöperspektiv?" 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Naturskolan behövs idag mer än någonsin, ändå lade den styrande Alliansen ner den efter 
30 år i kommunen. Nu drygt 30 år senare är det viktigare än någonsin att alla förstår hur vi 
påverkar klimat och miljö och varför ett hållbart samhälle är så viktigt. Jordens 
medeltemperatur stiger och utarmningen av den biologiska mångfalden accelererar. Om vi 
ska undvika en katastrof måste vi skapa ett hållbart samhälle nu. Naturskolans verksamhet 
består till största delen av att ta emot barn- och ungdomsgrupper för olika teman kring 
natur, miljö, klimat och hållbar utveckling. Eftersom det är svårt att lära gamla hundar att 
sitta är det extra viktigt att utbilda den yngre generationen om hur vi kan leva hållbart. 
Miljöpartiet vill starta upp Naturskolans verksamhet på nytt och avsatte även pengar till 
detta i vår budget inom ramen för välfärdsamhällsservice.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet har i hela processen av nedläggningen av Naturskolan varit emot 
nedläggningen i dessa tider av klimatnödläge. Naturskolan med Nackalistans förslag på 
utökat uppdrag till naturskolan 2.0 om klimatundervisning är helt rätt. Finns inte lokalen i 
Velamsund tillgänglig längre, borde den förläggas mer centralt i kommunen.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna står kvar vid sin ståndpunkt om Naturskolan: att den är av stort 
värde för natur- och miljöutbildning, utöver att den är värdefull för folkbildning. 
Därför bör Naturskolan återskapas i sin förutvarande form, till nytta och glädje inte bara 
för skolbarn, som kostnadsfri kunskapskälla av smått unikt slag när det gäller natur och 
miljö.” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”För oss Liberaler är miljö och hållbarhet viktiga ämnen inom skolan. Men att de måste 
bedrivas på ett visst sätt, här som Naturskola, anser vi inte är rätt väg att gå. Vi ska idag ha 
den kompetensen på alla våra grundskolor , våra lärare är välutbildade och kompetenta 
inom dessa områden.  
Vi liberaler anser att det är viktigt att eleverna har tillgång till detta ämne dagligen inom sin 
undervisning. 
Undervisningen ska inte vara beroende av enstaka utflykter till Naturskolan, utan bör gå 
som en röd tråd genom alla ämnen. Och detta tror vi görs bäst när lärarna samverkar i den 
dagliga undervisningen.” 
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§ 31 KFKS 2021 /95 

Plan för arbete med mål och budgetramar 2022-2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med mål och budgetramar 2022-
2024. 

Ärende 
Mål och budget är Nacka kommuns främsta styrdokument och stadsledningskontoret 
ansvarar för att samordna arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och 
aktiviteter inför kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget för perioden 2022-2024. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §4 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
27 januari 2021, reviderad den 5 februari 2021 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Vi tycker att det rimliga vore att göra som i exempelvis Värmdö, Södertälje eller flera 
andra kommuner där alla partier har en gemensam beredning angående 
budgetförutsättningar och därefter kan själva fördjupa sig i och ha uppföljningsmöten med 
tjänstepersonerna. 
Åtminstone borde oppositionen få ta del av en likvärdig budgetberedningsprocess som 
majoriteten." I protokollsanteckningen instämde Tomas Ottosson för Vänsterpartiet 
och Sidney Holm för Miljöpartiet. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan vill påpeka vikten av att även alliansen får stöd och hjälp av tjänstepersoner i 
framtagandet av sina budgetalternativ. Vi har några gånger inte kunnat få hjälp i slutskedet 
av vårt budgetarbete med bland annat beräknandet av olika saker och satsningar med 
hänvisning till att Majoritetsbudgeten inte är klar och arbetet med den måste gå före och att 
det helt enkelt inte finns tid att göra det vi frågat efter.” 
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§ 32 KFKS 2020/ I I 09 

Avveckling Hästhagens förskola 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Hästhagens förskola, tillhörande Järlahöjdens 
rektorsområde, avvecklas under våren 2021 med sista dag för verksamhet den 31 juli 2021. 

Ärende 
Hästhagens förskola är byggd 1968 och har nu stora investeringsbehov. Investeringarna 
som behövs för fortsatt drift av förskola i lokalerna i Hästhagen uppgår till cirka 4 400 000 
kronor - 5 100 000 kronor. Om investeringar ska göras i fastigheten blir avskrivningstiden 
ytterst kort. 
Det går idag 30 barn på förskolan och det arbetar 7 medarbetare. Av de barn som går på 
förskolan är det 17 barn som behöver välja en ny förskola till hösten 2021. Resten av 
barnen börjar i förskoleklass till hösten 2021. Det står idag 4 barn i kö till förskolan som 
vill ha plats till hösten 2021. Förskolan har kapacitet för 40 barn. Av förskolans barn är det 
13 som inte är folkbokförda i Hästhagen. Enligt den befolkningsprognos som finns för 
området Hästhagen tillkommer det inte förskolebarn de kommande åren. 
Vid en avveckling av Hästhagens förskola kommer samtliga barn att erbjudas en garanterad 
plats på förskolan Växthuset som ligger nära i Sickla. 
Hästhagen omsätter cirka 3,6 miljoner kronor år 2020. Hästhagens förskola har sedan 2018 
gått med underskott. Det finns inte en ekonomisk hållbarhet med de antal barn som idag 
går på förskolan. Utifrån befolkningsprognosen bedömer inte Välfärd skola att det kommer 
att förändras över tid. Förskolan maxkapacitet är 40 barn och det bedöms inte finnas 
underlag för det antalet barn i området. 
Mot bakgrund av ovan är Välfärd skolas förslag att Hästhagens förskola, som tillhör 
Järlahöjdens rektorsområde, bör avvecklas under våren 2021 med sista dag för verksamhet 
den 31 juli 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 9 februari 2021, §6 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 21 januari 2021 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade enligt följande: 
-Att ärendet beslutas av Kommunfullmäktige. 
- Avslag på ärendet från Välfärd skola, samt att tjänstepersonerna återkommer med nytt 
förslag på renoveringskostnader efter översyn.  
I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Esa Örmä (SD), Tomas Ottosson (V) och 
Sidney Holm (MP).  
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Mats Gerdau (M) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag och avslag på Khashayar 
Farmanbars (S) yrkande om att ärendet ska beslutas av kommunfullmäktige.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande om att ärendet ska beslutas av 
kommunfullmäktige mot avslag och fann att kommunstyrelsen har beslutat att avslå 
Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
Votering begärdes. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för avslag på Khashayar Farmanbars yrkande 
Nej-röst för Khashayar Farmanbars yrkande 
 
Följande ledamöter röstade ja: Hans Peters (C), Cathrin Bergenstråhle (M), Filip Wiljander 
(M), Helene Skantze (M), Gunilla Grudevall Steen (L), Karin Teljstedt (KD)och Mats 
Gerdau (M).  
Följande ledamöter röstade nej: Khashayar Farmanbar (S), Gunnel Nyman Gräff (S), 
Mikael Carlsson (NL), Esa Örmä (SD), Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V).  
 
Med 7 ja-röster och 6 nej-röster beslutade kommunstyrelsen att avslå Khashayar 
Farmanbars yrkande om att ärendet ska beslutas i kommunfullmäktige.   
 
Därefter ställde ordföranden verksamhetsutskottets förslag mot Khashayar Farmanbars 
andra yrkande om avslag på ärendet från Välfärd skola, samt att tjänstepersonerna 
återkommer med nytt förslag på renoveringskostnader efter översyn och fann att 
kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med verksamhetsutskottets förslag. 
 
Votering begärdes. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla verksamhetsutskottets förslag 
Nej-röst för att bifalla Khashayar Farmanbars andra yrkande 
 
Följande ledamöter röstade ja: Hans Peters (C), Cathrin Bergenstråhle (M), Filip Wiljander 
(M), Helene Skantze (M), Gunilla Grudevall Steen (L), Karin Teljstedt (KD)och Mats 
Gerdau (M).  
Följande ledamöter röstade nej: Khashayar Farmanbar (S), Gunnel Nyman Gräff (S), 
Mikael Carlsson (NL), Esa Örmä (SD), Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V).  
 
Med 7 ja-röster och 6 nej-röster beslutade kommunstyrelsen att bifalla 
verksamhetsutskottets förslag. 
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Vi ser detta som ett stort principiellt beslut och vill därför att beslutet skulle tas i 
kommunfullmäktige. I förlängningen kan detta innebära att små eller medelstora förskolor 
inte kommer att kunna räknas som lönsamma. Om alla små förskolor ses som olönsamma 
går vi mot ett Nacka med bara stora enheter. Den utvecklingen vill vi inte se. Vi vill att 
föräldrar ska kunna välja även små förskolor för sina barn. 
 
Redan om några år ökar barnantalet med 42% enligt kommunens egna beräkningsunderlag. 
Det innebär att detta är en medelstor förskola. Renoveringssiffror är omotiverat höga. 1,4 
miljoner kronor motsvarar ett nytt helt nytt villa-kök för vartenda barn som går där. 
Renovering kan göras smartare och effektivare och delas upp över tid. Våra röster på 
valdagen gör ju skillnad. Av oss hade Nackaborna inte fått en skattesänkning motsvarande 
en halv dagens lunch per månad, men vi hade inte lagt ner förskolor och skolor.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan reserverar sig mot förslaget till beslut i ärendet. Vi tycker att det underlag som 
presenterades och som utgör underlaget för själva beslutet är väldigt bristfälligt. Ingenstans 
går det att läsa hur verksamhetens budget. Ser ut idag och hur den påverkas av ev. 
ombyggnationer. Det går inte att se hur man gjort beräkningar av befolkningsunderlaget 
som man hänvisar till ska vara en anledning till beslutet. Det går inte att se några siffror på 
vad en ombyggnad skulle kosta, vad som skulle göras inga offerter finns, inget underlag 
mer än att någon har bedömt att det kan kosta en viss summa. Ingenstans går det att se 
vilka åtgärder som vidtagits för att komma tillrätta med underskottet eller om man försökt 
förhandla fram ett längre arrende på tomten. Trots påpekande i utskottet om att underlaget 
var undermåligt så gjordes inget för att komplettera det. Frågor man ställer sig är bland 
annat: Varför har kommunen inte underhållit fastigheten löpande som alla fastighetsägare 
behöver göra för att slippa att plötsligt ställas inför beslut om nedläggning? Vad är det 
ekonomiska och praktiska underlaget på de mycket höga kostnaderna för till exempel 
renovering av kök och andra ställen? Varför har det inte gjorts en löpande underhållsplan 
av fastigheten över tid? Varför får allmänheten och närmast berörd personal, barn och 
föräldrar inte veta om planen i god tid? Varför görs inte insatser i tid så att en uppskattad 
och älskad förskola får vara kvar? Eller gäller det, som i den berömda svenska tavlan av 
Peter Tillberg-Är du lönsam lille vän? - att bara stordriftsfördelar gäller även för små 
förskolebarn? Varför gjordes inte insatser i tid av utbildningsförvaltningen för att förbättra 
läget? Hur rimmar förslaget med mångfalds- och öppenhetsprincipen, också vad gäller 
förskoleverksamheten? Sist men inte minst, den demokratiska aspekten i hanteringen av 
ärendet med tydlighet, transparens, information i tid mm och medborgarens 
oppositionspolitikens möjligheter att agera har åsidosatts. Nackalistan känner igen mönstret 
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från avvecklingen av Fisksätra skola som gick till på liknande sätt. Nackalistan är mycket 
kritiska till detta och reserverade sig." 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Tyvärr har majoriteten gett verksamheten för snäva ramar för att kunna tänka långsiktigt 
ekonomiskt. Barnunderlaget är tillfälligt bristfälligt för klara ekonomin så som majoriteten 
beslutat att ekonomisystemet ska fungera. Men vi vet att det inte kommer att dröja många 
år innan det kommer att finnas än större behov än bara denna förskola. Krav på årliga 
gröna siffror i boksluten passar inte i en verksamhet som kan ha stora skillnader i behov 
från år till år. Det är därför ett dåligt ekonomiskt beslut att lägga ner förskolan och vi skulle 
behöva ett helt annat ekonomisystem.” 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet och angav följande. 
”Miljöpartiet reserverar sig starkt mot en avveckling av Hästhagens förskola.  
Förskolans lokaler har inte underhållits som de borde genom åren på grund av olika 
kortsiktiga och dumsnåla politiska beslut. Detta har lett till att det idag finns en stor 
underhållsskuld som inte går att hantera inom de ekonomiska ramar som de styrande 
Allianspolitikerna har bestämt ska gälla för Nackas skolor. Miljöpartiet har liksom många 
andra svårt att förstå hur det kan saknas pengar när kommunen förra året gjorde ett 
plusresultat på nästan 800 miljoner kronor. Den styrande Alliansen i Nacka vill också lägga 
ner Hästhagens förskola för att den har ”för få” barn. Miljöpartiet anser att även mindre 
förskolor ska finnas i Nacka och håller inte heller med om Alliansens negativa tolkning av 
befolkningsprognosen. Kommunen har också på senare tid snarare motverkat än främjat 
att flera barn ska söka sig till just den förskolan. 
Miljöpartiet i Nacka vill:  
•satsa på flera mindre förskolor istället för ett fåtal stora, genom att låta flera förskolor 
inom samma geografiska område drivas som en större enhet, med samma stordriftsfördelar 
som en större förskola. 
•satsa på mindre barngrupper i förskolan vilket vi också har budgeterat för. 
•låta skolpengen gå till pedagogiskt arbete, inte höga lokalkostnader. 
•driva en mer långsiktig fastighetspolitik vilket lönar sig i längden. 
 
Alliansen brukar hävda att extra pengar till enskilda kommunala skolor utöver skolpengen 
inte är möjligt. Detta är något som nu möjliggjorts i och med en förändring av 
Skolförordningen som Miljöpartiet i regeringen drivit igenom.” 
 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Detta beslut handlar inte om att kommunen skulle har som ambition att kommunalt 
drivna förskolor alltid ska drivas i form av stora enheter. Vi vill att det även ska finnas 
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mindre förskoleenheter där det passar och är möjligt på ett bra sätt. Det finns idag mindre 
enheter på andra platser i kommunen. I fallet med Hästhagen är dock fastigheten i dåligt 
skick och mycket pengar hade varit nödvändigt att lägga på upprustning och ombyggnader. 
Dessutom är marken som förskolan står på privatägd. Självklart har vi förståelse för att 
avvecklingen upplevs som negativ av många berörda familjer men plats finns på närbelägen 
förskola och vi hoppas att det ska fungera bra för barnen även fortsättningsvis.” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
"Det är väldigt tråkigt att Hästhagens förskola inte har ekonomiska förutsättningar att 
drivas vidare, dels beroende på att det är för få barn nu och ännu färre i prognosen för 
nästa år, men även p.g.a byggnadens behov av omfattande renovering.  
 
Men vi vill klargöra att anledningen inte är för att det är en liten förskola med få 
avdelningar. I Nacka ska det finnas en mångfald av förskolor och skolor, stora och små 
samt med olika profiler. Och även om anledningen till nedläggningen av denna förskola 
inte är att enheten är liten blir tyvärr effekten att det blir en liten förskola färre för 
Nackaborna att välja. Vi vill se över de möjligheter vi har, inom ramen för 
konkurensneutralitet och gällande lagar, att underlätta för mindre förskolor och skolor 
framöver. Vi vill att det ska finnas en stor mångfald av verksamheter även i framtiden.” 
 
Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för 
Kristdemokraterna. 
”Kristdemokraterna vill tydligt markera att vårt argument för att lägga ner förskolan inte 
handlar om att enheten är för liten. Det måste finnas, och det finns också, små förskolor 
som håller mycket hög kvalitet. Ska kommunen kunna möta människors olika behov så är 
det helt nödvändigt att det även finns små förskolor, eftersom alla barn varken trivs i eller 
utvecklas väl i stora grupper.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är tråkigt att behöva lägga ned en välfungerande och uppskattad förskola. Dessvärre 
klarar inte förskolan sin ekonomi, eftersom det är för få barn som går där. Förskolan kan ta 
emot 40 barn, men idag går endast 30 där, varav 13 börjar skolan i höst. 
Befolkningsprognosen visar att barnantalet i Hästhagen inte kommer att öka till 30 inom de 
närmaste tio åren. På samma sätt som vi startar nya förskolor i områden där barnantalet 
ökar måste vi också avveckla förskolor när barnantalet minskar. Det känns inte ansvarsfullt 
att använda skattepengarna till tomma lokaler.” 
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§ 33 KFKS 2020/918 

Fyra framtidsfonder i Nacka, för utveckling, kompetens, 
trygghet och miljö 
Återrapportering av beslut i KS 2020-12-21 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av hur framtidsfonderna praktiskt ska hanteras i 
enlighet med tjänsteskrivelsen den 4 februari 2021. Denna hantering gäller under 
förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut om att inrätta framtidsfonderna. 

Ärende 
Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 
enlighet med politikerinitiativet - Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 
kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020. I det här ärendet beskrivs förslag 
till den praktiska hanteringen kring framtidsfonderna. Inrättandet av fonderna beslutas 
ytterst av kommunfullmäktige i samband med fastställande av årsbokslut i april 2021. 
 
Framtidsfonderna är medel för utveckling och innovation inom fyra områden och är tänkta 
att stimulera effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och 
möjliggöra utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. 
Stadsledningskontoret har på kommunstyrelsens uppdrag utrett hur de fyra 
framtidsfonderna rent praktiskt ska hanteras i organisationen. 
 
En ansökan om medel ur någon av fonderna kan initieras av nämnd eller av en verksamhet 
och direktör är ytterst ansvarig för ansökan. 
 
För att kunna säkerställa att kriterierna för framtidsfonderna är uppfyllda i ansökan skapas 
en fondgrupp med uppdrag att säkerställa detta innan ansökan går vidare i processen. 
 
Om kriterierna är uppfyllda går ansökan vidare till ett fondråd vars uppgift är att ställa 
ansökan mot Nacka kommuns styrmodell, befintliga medel i fonderna och mot liknande 
initiativ som redan är genomförda, pågår eller är planerade. 
 
Om det förekommer många ansökningar samtidigt ur samma fond har rådet också i 
uppdrag att prioritera dessa sinsemellan. Utifrån dessa prioriteringar rekommenderar sedan 
fondrådet kommunstyrelsen att bevilja eller avslå ansökningarna i samband med 
tertialbokslut. De projekt som har beviljats medel ur fonderna ska löpande avrapporteras 
till kommunstyrelsen avseende effekt och ekonomiskt utfall. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §6 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 4 
februari 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till följande förslag till beslut: 
"Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att framtidsfonderna praktiskt ska hanteras i enlighet med 
tjänsteskrivelsen den 4 februari 2021. Denna hantering gäller under förutsättning att 
kommunfullmäktige fattar beslut om att inrätta framtidsfonderna." 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Karin 
Teljstedt (KD), Mats Gerdau (M) och Gunilla Grudevall Steen (L).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) avstod från att delta i beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi redovisar ett rekordöverskott för Nacka 2020, tack vare en ansvarsfull borgerlig 
ekonomisk politik. Till stor del beror det på att nämnderna gör överskott och några större 
markförsäljningar, men även på att moderaterna fått igenom initiativ i riksdagen om ökade 
statsbidrag för att kompensera för sjunkande skatteintäkter när regeringen misslyckats med 
att bekämpa arbetslösheten. Det stora överskottet gör att vi nu kan avsätta pengar för 
angelägna framtidssatsningar i trygghet, kompetenshöjning, miljö och strategiska 
utvecklingsinsatser. Sannolikt kommer vänsteroppositionen att vara pigga på att använda 
pengarna, men det förtjänar att påminna om att de aldrig medverkat till att överskottet 
överhuvudtaget kunnat uppstå. De var emot markförsäljningarna på Nya gatan och Norra 
Skuru och mot det åtgärdspaket med återhållsamhet och bantad administration som 
kommunstyrelsen beslutade om i januari 2020. Resurser måste skapas innan de används, 
men det tycks inte socialdemokraterna inse.” 
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiet, Karin Teljstedt 
för Kristdemokraterna och Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna. 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Förslaget till ansökningsprocess och praktisk hantering av fonderna är upplagt på ett 
tillfredsställande sätt. Vi hoppas att det i framtiden kommer vara möjligt för nämnder och 
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verksamheter att använda det fonderade överskottet till viktiga strategiska satsningar för att 
stärka och utveckla välfärden. Vi är nöjda med att det i slutändan är politiska beslut som 
avgör frågan om tilldelning, men det vore faktiskt rimligt att även den praktiska 
hanteringen av fonderna fastställs genom politiskt beslut." 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet deltar inte i beslutet. Vi tycker att det är en bra idé att titta på hur man kan 
använda överskott från 2020 till angelägna saker i verksamheterna. Vi återkommer till 
bokslutsdebatten om hur vi närmare hade hanterat överskottet från 2020. Bland annat 
önskar vi en djupare analys om vad som inte blev gjort under 2020 som var planerat. T.ex. 
förstår vi ju att en del verksamheter som inte kunnat genomföras ändå har medfört 
kostnader som inte så snabbt kan undvikas, så som löner och hyror för verksamheter som 
uteblivit. Vi vet heller inte vilket stöd vi kan räkna med från staten under 2021 om 
pandemin fortsätter länge. När det gäller majoritetens förslag till fonder så anser vi att de 
tre första, framtids- och utvecklingsfonden, kompetensfonden och trygghetsfonden är 
sådant som Vänsterpartiet räknar som nödvändiga för verksamheterna och vi menar att vi 
har finansierat verksamheterna så att det ska finnas utrymme för sådant. Vi anser att 
trygghetsfondens exempel också visar på att majoriteten har svårt att se sambandet mellan 
den sociala nedrustning som de indirekta nedskärningar de gör genom att t.ex. aldrig ta 
höjd för löne- och prisökningar i sina budgetar. Det är en klen tröst för brottsoffer att 
kameror kan klara upp brotten om det är så att man från början hade kunnat förebygga ett 
brott.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker generellt det är bra att fondera pengar för olika ändamål och anser att 
lagstiftningen borde vara mer tillåtande när det gäller att bygga upp fonder för olika 
ändamål. När det gäller just dessa avsättningar så anser vi att Miljö- och klimatfonden 
borde vara den största. I skuggan av den pågående pandemin växer sig miljö- och 
klimatproblemen i storlek, och hoten kopplade till klimatförändringarna och utarmningen 
av den biologiska mångfalden är den största utmaningen mänskligheten står inför.” 
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§ 34 KFKS 2020/548 

Utvärdering av kommunens hantering av 
coronapandemin 
Återrapportering av beslut i KS 2020-08-31 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen noterar att stadsledningskontoret tar med de förbättringsförslag som 
framförs i den externa utvärderingen som en del i den kontinuerliga översynen avseende 
styrdokument kopplat till kriser och allvarliga händelser. 

Ärende 
I ett politikerinitiativ från den 15 juni 2020 av Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Gunilla 
Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) föreslogs att kommunen genomför en intern 
och en extern utvärdering av kommunens hantering utifrån Corona-pandemin. I 
politikerinitiativet lyfts behovet av att följa upp och utvärdera kommunens hantering under 
pandemin så att lärdomar kan dras för framtiden och utgöra en viktig del i kommunens 
förbättringsarbete. 
 
Kommunstyrelsen gav stadsledningskontoret i uppdrag den 31 augusti 2020 att genomföra 
en intern och en extern utvärdering av kommunens hantering av Corona-pandemin där 
Ohrlings Pricewaterhouse Coopers AB (Pwc) tilldelades uppdraget avseende den externa 
utvärderingen. Stadsledningskontorets stab har ansvarat för den interna utvärderingen. 
 
Pwc:s sammanfattande bedömning är att Nacka kommun har hanterat krisen väl, men att 
krishanteringsarbetet inför kommande kriser tjänar på att formaliseras och övas med en 
tydligare organisation och med tydligare roller och ansvar. Pwc pekar också på vikten av 
tidig lägesrapportering till politiken och att Nacka bör införa en Tjänsteperson i Beredskap 
(TiB), eller liknande funktion för att säkerställa "en väg in" i kommunen i händelse av kris, 
eller under pågående kris. 
 
Stadsledningskontorets utvärdering visar att det finns många goda exempel på lärdomar 
som uppstått under pandemin och som är viktiga att hålla i framöver. Stark utveckling av 
digitala och agila arbetssätt, nya samverkansformer över verksamhetsgränser, kraftsamling i 
viktiga frågeställningar, ökat uppgiftsfokus och vikten av genomtänkt 
internkommunikation. 
 
Vidare lyfts fram att nya yrkesgrupper och funktioner har fått ett tydligare erkännande 
under pandemin såsom till exempel vård- och omsorgspersonal, medicinskt ansvariga 
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sjuksköterskor och idrottsdriften. 
 
Statistiska centralbyrån (SCB) erbjuder varje höst Sveriges kommuner att delta i en 
medborgarundersökning. I undersökningen 2020 inkluderades ett antal extrafrågor om 
Coronapandemin som standard till alla kommuner. Resultaten visar att majoriteten tycker 
att de åtgärder Nacka kommun vidtagit med anledning av pandemin varit ganska bra eller 
mycket bra. Även det sätt kommunen informerar om samhällsstörningar får höga betyg. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §7 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 2 
februari 2021 
Bilaga 1 Extern utvärdering av krisledningsarbetet med anledning av Covid-19, 
Öhrlings Pricewaterhouse Coopers AB 
Bilaga 2 Intern utvärdering av erfarenheter, lärdomar och insikter under coronapandemins 
våren 2020, Stadsledningskontorets stab 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) avstod från att delta i beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Utvärderingen har gjorts på kommunens förmåga att med de givna förutsättningarna klara 
sig så bra som möjligt under pandemin. Vänsterpartiet tror att alla inom kommunen gjort 
sitt bästa och kanske lite mer under kristiden. Människan har en förmåga att under en 
period att göra mer än vad man klarar under ett normaltillstånd över tid. Som vi ser det så 
kan det finnas saker vi kan lära oss av den här perioden, men vi har svårt att tro att vare sig 
enskilda personer eller organisationen har gjort något annat än det bästa i de stunder man 
har varit tvungen att ta beslut.  
Däremot hade vi nog önskat att vi hade fått utrett vad som hade krävts för att kunna bättre 
säkra verksamheterna under krisen. Ganska tidigt under våren 2020 framkom det att 
äldreomsorgen var otillräcklig från experter. När Coronakommissionen den 15 december 
2020 presenterade delbetänkandet Äldreomsorgen under pandemin, SOU 2020:80, slog de 
fast  
”Kommissionen menar att äldreomsorgen stod oförberedd och illa rustad när pandemin 
slog till. Detta bottnade i strukturella brister vilka varit kända före virusutbrottet. För dessa 
brister bär den sittande regeringen och tidigare regeringar det yttersta ansvaret. Regeringen 
borde ha tagit de initiativ som behövts för att äldreomsorgen skulle stå bättre rustad för en 
kris av detta slag.” 
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Även om ansvaret läggs på sittande och flera tidigare regeringar så skulle det vara av 
intresse att utreda vilka förutsättningar Nacka kommun hade behövt inför pandemin för att 
klara av att sköta sitt åtagande inom äldreomsorgen. Det är också några av de strukturella 
bristerna som kommissionen anger som kommunen skulle kunnat lösa bättre, även om 
kommunen inte själva kunnat lösa dem ensamt.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna uppfattar att rapporten om krisledning under coronapandemin 
svarar mot partiets begäran både om utredning och om medverkan av utomstående part. 
Det framgår att mycket redan fungerar bra i de aktuella avseendena, samt att det finns en 
vilja till ytterligare förbättringar och en plan för att komma dithän.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”En av de tydligaste orsakerna som Corona-kommissionen fastslår är just arbetsvillkoren 
för de som jobbar i äldreomsorgen. Detta är helt och hållet ett kommunalt ansvar. Hög 
grad av dåliga arbetssituation med delade turer, deltids- och osäkra anställningar skapar 
större risk för smittspridning. Det är klart att när en person jobbar deltid på flera enheter 
ökar också smittspridningsrisken. Även personalen utbildnings och arbetssituation påverkar 
förstås. För att lyckas ska de anställda ses som värdefull resurs som ska ge god och 
kvalitativ service till våra äldre, istället för att ses som en lätt utbytbar komponent. Dessa är 
viktiga, kommunala och avgörande faktorer som rapporten överhuvudtaget inte nämnder. 
Det är en stor brist som naturligtvis påverkar värdet av rapporten och dess slutsatser.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Nackalistan håller med motionen om att det är viktigt att de frågor som lyfts utreds 
noggrant. Vi anser dock att kommunen har gjort utredningar i samma andemening som 
motionen och vi ser redan nu behovet av ytterligare utredningar senare under pandemin. Vi 
kommer då se till att de frågor som tas upp i motionen är inkluderade även i dessa 
utredningar.” 
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§ 35 KFKS 2021/54 

SCB:s Medborgarundersökning 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Resultatet av Statistiska centralbyråns medborgarundersökning 2020 visar att Nackabornas 
nöjdhet inom undersökningens tre huvudområden; Nöjd-Region-Index, Nöjd-
MedborgarIndex 
och Nöjd-Inflytande-Index, ligger högre än andra deltagande kommuner i 
undersökningen. Jämfört med undersökningen 2019 har kommunens resultat för alla tre 
huvudområden förbättrats. Nacka kommun är också bland de tio procent bästa 
kommunerna inom alla tre huvudområden. 
 
Under varje huvudområde finns ett antal underliggande frågeområden som också ligger på 
fortsatt höga nivåer. De frågeområden där Nacka har fått högst betygsindex är Vatten och 
avlopp (betygsindex 82), Räddningstjänsten (betygsindex 78) och Rekommendation 
(betygsindex 77, det innebär att 64 procent av Nackaborna kan starkt rekommendera 
vänner och bekanta att flytta till Nacka). 
 
Liksom tidigare år är Nackaborna minst nöjda med möjligheterna till insyn och inflytande 
över kommunala beslut och verksamheter (Nöjd-Inflytande-Index). Nacka kommuns 
resultat blev 47, som dock är högre än resultatet 2019 (betygsindex 44) och även ligger 
högre än övriga kommuner (genomsnittsresultatet är 40). 
 
I undersökningen 2020 inkluderades ett antal extrafrågor om Coronapandemin som 
standard till alla kommuner. 
 
Undersökningen genomfördes mellan den 24 augusti och den 3 november. 1 600 personer i 
åldern 18-84 år har slumpmässigt tillfrågats och totalt 630 personer svarade, vilket 
motsvarar 40 procent. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §8 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 13 januari 
2021 
Bilaga Tabeller och diagram (i Power Point) 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”SCB:s medborgarundersökning visar på stabilt goda resultat i Nacka, dessutom generellt 
sett bättre än tidigare år. Enligt mätningen tillhör Nackaborna de mest nöjda i landet både 
med kommunen som helhet, med servicen och med sina möjligheter att påverka. Det är 
särskilt tydligt om man jämför med andra kommuner i Stockholms län eller andra stora 
kommuner.  
 
Ett område som tydligt förbättrats är hur våra invånare ser på sina möjligheter till 
inflytande och kontakt med kommunens tjänstemän och politiker. Förtroendeindex har 
också ökat. Allt detta handlar om både grundläggande demokratiska aspekter och 
förutsättningar för att skapa ett tryggt samhälle som bygger på tillit – det samhälle vi vill att 
Nacka ska vara. ”  
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiet och Karin 
Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Det är en relativt lång svarsfrekvens, inte minst när det gäller frågor relaterade till 
pandemin. I en kommun som Nacka, men många välutbildade medborgare borde 
svarsfrekvensens kunna vara högre. Sämst i nöjdhet är det som handlar om insyn och 
inflytande över kommunala beslut och verksamheter. Det hade också varit intressant att se 
hur siffrorna ser ut i olika kommundelar och bostadsområden. 
En fråga som är värd att fundera över, ur ett jämställdhetsperspektiv, är skillnaderna på 
svar vad gäller kultur och fritid, där männen är mer nöjda än kvinnorna. Är utbudet av 
kultur och fritid könsneutralt?" 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Det är kul att se de förbättringar som skett från föregående år även om det inte går att dra 
för stora slutsatser kring detta då de flesta förändringarna är inom den statistiska 
felmarginalen och kan enligt SCB inte tolkas vare sig som förbättringar eller försämringar. 
Däremot så är vi kritiska till den dåliga svarsfrekvensen som är en bit under 50%. För att 
ändå försöka göra detta statistiskt säkerställt så viktar man resultatet men då bara utifrån 
ålder och kön. Vi anser att det även borde föras in en viktning utifrån område alternativt att 
undersökningen delas upp i olika kommundelar. Vi tror att det kan skilja mer i åsikter 
mellan en 30 årig kvinna som bor i solsidan och en 30 årig kvinna som bor i Orminge än 
det skiljer mellan en 60 årig man i Ektorp och 50 årig man i Ektorp. Utan viktning för detta 
är det som att fråga 500 stockholmare om hur glesbygdsbidragen fungerar och sen ta 
svaren för en sanning." 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna uppfattar att medborgarundersökningen är en bra indikation på en 
välmående kommun där medborgarna överblickar sin situation och uppskattar det de kan 
överblicka. Det finns emellertid anledning att vara skeptisk till resultatet genom den låga 
svarsfrekvensen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är bara 40% av 1600 som svarade på enkäten, det gör 630 personer. Det torde vara 
omöjligt att utläsa värden om kommuninnevånarna är nöjdare eller inte med ett så start 
bortfall. Kvalitén på den kommunala verksamheten behöver mätas med metoder som 
säkerställer att resultatet som visas är korrekt. Nacka kommun borde säkerställa att använda 
metoder i insamlandet av information som säkerställer ett mindre bortfall av informanter 
från kommunen.” 
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§ 36 KFKS 2021/9 

Medarbetarundersöknings resultat 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Nacka kommuns medarbetarundersökning genomförs för att följa upp kommunstyrelsens 
fokus för personalprocessen Attraktiv arbetsgivare med kompetenta, motiverade, stolta och 
friska medarbetare, öka genomslaget för medarbetarpolicyns förhållningssätt och för att 
följa upp att det proaktiva systematiska arbetsmiljöarbetet har gett effekt. 
 
Målnivåerna uppnås för tre av kommunstyrelsens fyra resultatindikatorer. Hållbart 
medarbetarengagemang (HME), som kommunen mäter enligt rekommendationen från 
Sveriges kommuner och regioner (SKR), ligger på oförändrad nivå 80. Jämförelsetalet i 
SKR:s databas Kolada uppgår till 79. Totalindex, som är en sammanvägning av alla frågor i 
undersökningen, viktat mot nyckelfrågorna engagemang och stolthet uppgår till den högsta 
nivån någonsin. Resultaten har gått upp väsentligt för flera frågor i undersökningen och 
resultatet har enbart backat för ett fåtal frågor. 
 
Nacka har ett högre resultat för 28 av de 33 frågor som är jämförbara frågor i Zonderas 
bench som innehåller resultat från medarbetarundersökningar i ett tjugotal kommuner. 
Nacka har ett lägre resultat på enbart en av de 33 jämförbara frågorna i Zonderas bench. 
Nacka har även ett väsentligt starkare resultat på flera av de frågor som resultaten jämförs 
med genom Zonderas bench. Många frågor som följs i medarbetarundersökningen har 
utvecklats mycket positivt över tid såsom de frågor som följer upp genomslaget för Nackas 
styrmodell och medarbetarpolicyn. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §9 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 28 januari 2021 
Bilaga 1 Medarbetarundersökningens resultat 2020. 
Bilaga 2 Resultatrapporter 2020 - 2018. 
Bilaga 3 Resultatrapporter 2017 - 2012 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  



 
75 (131) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ser med uppskattning på resultatet av medarbetarundersökningen. 
Med resultatet till stöd, kan Nacka kommun agera utifrån en styrkeposition med sin 
kompetenta, nöjda och motiverade medarbetarkår till hjälp. Det måste även fortsättningsvis 
vara ett prioriterat mål för kommunen att hålla medarbetarna motiverade.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Resultatet för medarbetarundersökningen för det speciella och svåra året 2020 är över 
förväntan och glädjande i de flesta delar. Personalen har stått pall trots svåra 
omständigheter och har kanske hittat nya sätt att arbeta som också kan gälla I framtiden. 
Något som inte har undersökts eller som syns i sammanställningen är dock den ganska 
stora förlusten av kompetent personal inom vissa sektorer och segment. Här känner 
Nackalistan en oro för kvalitet och risker i verksamheten för framtiden." 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"I undersökningen är timavlönade inte tillfrågade, vilket kan vara ett problem för helheten, 
med tanke på det stora antal som är det. Om en del verksamheter har många timvikarier 
kan det spegla resultatet på ett sätt som gör att det inte stämmer överens med verkligheten. 
HME (Hållbart medarbetarengagemang) har inom nästan alla verksamhetsområden sjunkit 
de senaste åren och även om det inte är drastiska förändringar så går det ändå åt fel håll. 
Frågorna "Kraven som ställs på mig är möjliga att leva upp till" och "Den stress som 
förekommer i mitt arbete kan jag hantera" - har ett resultat där strax under eller över 30 % 
inte tycker att de kan det, och ännu värre är det med svaren på frågan "Jag är nöjd med min 
sömn" - vilket är ett allvarligt symptom på att vardagen inte fungerar." 
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§ 37 KFKS 2020/40 

Förändring PO-pålägg för unga 19-23 år 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att, förutsatt att riksdagen fattar beslut om sänkta 
arbetsgivaravgifter för unga 19-23 år, sänka personalomkostnadspålägget för unga 19-23 år 
som är anställda i Nacka kommun för Välfärd samhällsservice från 38,93 procent till 27,24 
procent, för Välfärd skola från 43,30 procent till 31,61 procent och för övriga från 46,84 
procent till 35,15 procent för 2021. 

Ärende 
Nacka kommun fattar beslut om personalomkostnadspålägg (PO-pålägg) i samband med 
Mål och budget som beslutas av kommunfullmäktige i november året före gällande budget. 
Regeringen har i januari 2021 inkommit med en ändringsbudget där de planerar att sänka 
arbetsgivaravgifterna för unga 19-23 år från 1 januari 2021 till 31 mars 2023. Riksdagen 
förväntas fatta beslut om ändringsbudgeten i februari 2021. Eftersom arbetsgivaravgifterna 
är en del av Nacka kommuns PO-pålägg föranleder en sänkning av dessa även en sänkning 
av kommunens PO-pålägg med motsvarande procentsats. Förutsatt att riksdagen fattar 
beslut om ändringsbudget kommer därför Nacka kommuns PO-pålägg att sänkas med 
11,69 procentenheter för anställda i åldersgruppen 19-23 år. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §10 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
27 januari 2021 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att kommunen införde differentierade PO-pålägg som vi 
föreslog i vår budget 2018. Eftersom kommunen tidigare räknat med samma 
genomsnittliga PO-pålägg för både hög- och låginkomsttagare har det varit svårt att 
konkurrera med utförare inom låglönesektorer som t.ex. hemtjänsten. Nacka kommun har 
idag ingen kommunal hemtjänst för att det inte har gått att konkurrera prismässigt med 
privata utförare. Med differentierade PO-pålägg borde bland annat detta nu vara möjligt.”  
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§ 38                                                             KFKS 2020/746, KFKS 2016/803 

Tilldelning av budget för Samordningsprojekt Orminge 
C, etapp2, 97103560 och etapp 3, 97103561, från 
budgetram för stadsbyggnadsprojekt år 2021 
Exploateringsenheten Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bevilja budget för samordningsprojekt Orminge C, 
huvudprojektnummer 93102387 avseende delprojekten Orminge C, etapp 2, 
projektnummer 97103560 och Orminge, etapp 3, projektnummer 97103561 med totalt 19,0 
miljoner kronor netto. Detta fördelat på 9,3 miljoner kronor i investeringsinkomster och 
28,3 miljoner kronor i investeringsutgifter. 
 
Nettoinvesteringen, det vill säga summan av inkomster och utgifter tas i anspråk av 
budgetram för stadsbyggnadsprojekt år 2021 på 52 miljoner kronor negativt netto, vilken 
beviljades av kommunfullmäktige den 16 november 2020. 

Ärende 
Kommunfullmäktige har, i samband med Mål och budget 2021-2023, beviljat en generell 
budgetram för stadsbyggnadsprojekt åren 2021, 2022, 2023. Syftet med den beviljade 
budgetramen är att enskilda projekt löpande ska kunna tilldelas en budget från 
budgetramen för respektive år. 
 
Samordningsprojekt Orminge C samlar genomförande av samtliga allmänna anläggningar 
inom planprogramområdet Orminge centrum och pågår sedan hösten 2018. Projektet 
utförs etappvis i takt med att detaljplaner inom planprogramområdet antas och avtal 
tecknas med byggaktörer för bostäder. Projektet söker utökad budget om totalt 9,3 
miljoner kronor i investeringsinkomster och 28,3 miljoner kronor i investeringsutgifter. 
Genomförandet finansieras genom exploateringsersättning, markförsäljning, statsbidrag 
samt övrig ersättning från bland annat ledningsägare. 
 
På grund av oförutsedda markförhållanden och händelser under utbyggnaden 2020 har 
väsentlig tidsrubbning uppstått för projektet och medfört ökade utgifter. Viss försening 
beror även på coronaviruspandemin. I sent skede av 2020 sköts planerad slutbesiktning i 
december till kvartal 1 2021 vilket genererar investeringskostnader som inte planerats 2021. 
Inkomster som inte har ingått i projektprognosen har kommit projektet till del och därför 
söks även inkomstbudget för att justera budget för huvudprojektet som helhet. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §8 
Tjänsteskrivelse från enheten för bygg och anläggning samt exploateringsenheten Nacka 
daterad den 12 januari 2021 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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§ 39 KFKS 2015/665-214 

Detaljplan för Solbrinken-Grundet, fastighet Backeböl I 
:497 m.fl. i Boo 
Yttrande över överklagan i mål nr P 8376-20 i Mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Mark- och miljödomstolen vid 
Nacka tingsrätt gällande överklagan av beslut om antagande av detaljplan för 
Solbrinken-Grundet, fastighet Backeböl 1 :497 m.fl. i Boo enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen, daterad 2021-01-15. 
 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar kommunjurist Sylvia Ryel och Christopher 
Arontaus eller den de i sitt ställe sätter, att föra kommunens talan i domstol i mål 
om detaljplan för Solbrinken-Grundet, fastighet Backeböl 1:497 m.fl. i Boo. 

Ärende 
Kommunfullmäktiges beslut att anta detaljplan för Solbrinken-Grundet, fastighet Backeböl 
1 :497 m.fl. i Boo har överklagats till Mark- och miljödomstolen. Detaljplanens 
huvudsakliga syfte är att bygga ut kommunalt vatten och spillvatten, förbättra vägarna, 
möjliggöra permanentbostads bebyggelse samt tillåta en förtätning av bostäder. Syftet är 
även en övergång till kommunalt huvudmannaskap samtidigt som områdets landskapsbild 
samt värdefulla kultur- och naturvärden bevaras och skyddas. I överklagandet yrkas att 
detaljplanen ska ändras avseende markanvändning på ett område som i detaljplanen 
möjliggör uppförande av två nya villabostäder och istället bli allmän plats. Detta bland 
annat på grund av att ingen naturvärdesinventering gjorts. Kommunen har förelagts att 
yttra sig över överklagandet. 
 
I förslag till yttrande till Mark- och miljödomstolen framkommer i huvudsak att kommunen 
motsätter sig klagandes yrkande om upphävande av beslut om antagande av detaljplanen. 
Kommunen bedömer att det underlag som togs fram till detaljplaneprogram i kombination 
med att platsbesök gjorts under framtagande av detaljplanen är tillräckligt. Kommunen 
vidhåller att detaljplanen tagits fram på korrekt sätt, att den inte strider mot gällande 
tillämplig lagstiftning samt att aktuella motstående intressen har beaktats och avvägts på ett 
korrekt och rimligt sätt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §9 
Tjänsteskrivelse från planenheten daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Föreläggande från mark- och miljödomstolen samt skrivelser från 
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fastighetsägare 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan har tidigare yrkat på avslag på denna detaljplan huvudsakligen mot bakgrund 
av vår inställning till uttagande av gatukostnader men även av andra förbättringsskäl som vi 
hade önskat att se. Eftersom beslutet är fattat av en majoritet vad gäller detaljplanen så 
bifogar vi denna anteckning så att vår inställning framgår.” 
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§ 40 KFKS 2020/ I 093 

Revisionsrapport 4/2020 – Granskning av 
verksamhetsstyrning och målstyrning 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsrapport 4/2020 enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse daterad den 3 februari 2021. 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2020 låtit EY genomföra en granskning 
med syftet att bedöma om äldrenämnden, miljö- och stadsbyggnadsnämnden samt natur- 
och trafiknämnden arbetar ändamålsenligt med målstyrningen. Av den sammanfattande 
bedömningen framgår att revisorerna bedömer att nämnderna i allt väsentligt arbetar i 
enlighet kommunfullmäktiges reglemente för mål- och resultatstyrning. Det finns flera 
förtjänster i det arbetssätt som tillämpas i kommunen men det finns också 
utvecklingsområden, både på kommunövergripande nivå och på nämndnivå. De nämnder 
som granskats har fått rekommendationer från revisorerna avseende riskanalys och översyn 
av riskindikatorer och måltal. De berörda nämnderna kommer själva svara på detta. Vad 
gäller kommunstyrelsen anser revisorerna att man bör överväga om det finns skäl att införa 
gemensamma övergripande riktlinjer kring hur utvärderingen av måluppfyllelse ska ske. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §11 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 3 februari 
2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse A 2020-11-25 Granskning av verksamhetsstyrning och 
målstyrning 
Bilaga 2 Revisionsrapport 4 2020 Granskning av verksamhetsstyrning och målstyrning 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till eget förslag till yttrande, se bilaga. I yrkandet 
instämde Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 
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§ 41 KFKS 2020/ I 124 

Revisionsrapport 5/2020 – Granskning av arbetsmiljö och 
personalförsörjningen inom socialtjänsten 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över revisionsrapport 5/2020 enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse daterad den 28 januari 2021. 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2020 låtit EY genomföra en granskning 
av arbetsmiljö och personalförsörjning inom socialtjänsten. Granskningen är övergripande 
och fördjupad granskning har skett inom barn- och familjeenheten och äldreenheten. 
Granskningen omfattar den fysiska, sociala och organisatoriska arbetsmiljön. Syftet med 
granskningen har varit att bedöma om kommunstyrelsen säkerställt att det bedrivs ett 
systematiskt arbetsmiljöarbete inom socialtjänsten. 
 
EY bedömer i den sammanfattande bedömningen av granskningen att kommunen i allt 
väsentligt har strukturer för att säkerställa ett ändamålsenligt arbetsmiljöarbete. EY 
bedömer att det finns en fullgod struktur för uppföljning av arbetsmiljöarbetet. Dock 
framkommer att vissa verksamheter behöver belysa arbetsmiljöfrågorna mer aktivt på 
arbetsplatsträffarna. Revisorerna lämnar tre rekommendationer till kommunstyrelsen 
utifrån granskningen. Samtliga rekommendationer är helt i linje med den ambition som 
stadsledningskontoret har att utveckla och stärka arbetsmiljöarbetet till ett än mer proaktivt 
och systematiskt arbetsmiljöarbete, säkerställa kompetens för arbetsmiljöarbetet, säkerställa 
att arbetsplatsträffarna blir aktiva arbetsmiljöfora på alla arbetsplatser samt att även 
fortsättningsvis följa att de åtgärder som vidtagits inom sociala verksamheten får tillräcklig 
effekt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §12 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 28 januari 2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse - Granskning av arbetsmiljö och personalförsörjningen 
inom socialtjänsten ( daterad den 25 november 2020) 
Bilaga 2 Revisionsrapport 5/2020 Granskning av arbetsmiljö och 
personalförsörjningen inom socialtjänsten - ( daterad den 25 november 2020) 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är positivt att revisorernas förslag har mötts med konkret verksamhet och vi ser fram 
emot fortsatt följsamhet för att komma till rätta med den bemanningssituationen om har 
varit inom socialtjänsten. Det är också viktigt att fortsätta arbetet med sjukfrånvaron som 
är fortsatt hög, även om den blivit bättre. De enheter som särskilt granskats, Barn- och 
familjeenheten samt Äldreenheten är också viktiga för en god samhällsservice till 
medborgarna. Att tillskapa bra arbetsförhållanden för personalen där är av högsta viktigt. 
Det är därför viktigt att ha ett bra systematiskt arbetsmiljöarbete för att förebygga ohälsa.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan har länge följt personalsituationen inom socialtjänsten och genom motioner 
och påtryckningar gjort allt för att pressa majoriteten till att ta tag i situationen. Vi är glada 
att se den utveckling som pågår men kommer även fortsättningsvis att följa upp detta. 
Målet är att Nacka ska ha den bästa socialtjänsten i landet och för att nå dit krävs det att 
personalen trivs och vill stanna kvar länge i kommunen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är troligt att det fanns stora problem på barn och familjeenheten som gav den höga 
personalomsättningen 2018 och 2019, tyvärr är det oklart vad dessa var. Ändå positivt att 
gjorda insatser har gett resultat. Risken är bara att det blir kortvarigt om man inte vet om 
varför problemen uppstod och kan möte dom med adekvata insatser. Hög 
personalomsättning är starkt negativt för barn och familjeenhetens klienter. Kontinuitet 
och gemensam metodutveckling på enheten är till nytta för klienterna, det är centralt för att 
höja kvaliteten och minska kostnaderna. Både i ekonomiska och mänskliga värden. Nu när 
orsakerna till problemen är okända blir det svårare att förebygga med ett gott 
arbetsmiljöarbete. En bidragande faktor kan enligt vänsterpartiet vara att effektiviseringen i 
kontorsorganisationen gått för långt. Att kommunen ska växa utan att kommunens 
organisation ska göra det. Det sedan länge förda politiken att inte budgetera för löne-och 
prisökningar kräver årliga effektiviseringar i verksamheterna som inte fungerar i 
verkligheten. En socialsekreterare som utreder barns svåra livsomständigheter, ofta med 
inslag av våld och kvinnomisshandel går inte att effektivisera hur långt som helst. Varje 
ärende, varje barn som socialsekreteraren har att möta på bästa sätt tar sin tid och kraft. 
Vänsterpartiet anser att det är ytterst viktigt alla barn som behöver får den bästa sociala 
utredningen gjord av kunniga, engagerade socialsekreterare som vill jobba i Nacka över 
längre tid och kan bilda kunskapsteam med kollegial stolthet över sitt arbete.” 
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§ 42 KFKS 2020/ I2I9 

Remiss – Näringslivs- och tillväxtstrategi för 
Stockholmsregionen 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över näringslivs- och tillväxtstrategi för 
Stockholmsregionen, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 8 februari 2021. 

Ärende 
Region Stockholm har skickat ut en remiss angående ett förslag på en ny näringslivs- och 
tillväxtstrategi för Stockholmsregionen och ska ses som en specifik konkretisering av den 
regionala utvecklingsstrategin, RUFS 2050. Nacka kommun har getts möjlighet att lämna 
synpunkter. Förslaget till Näringslivs- och tillväxtstrategi har som mål att fungera som ett 
vägledande strategiskt underlag för prioriteringar i såväl det regionala som det lokala 
näringslivs- och tillväxtarbetet. Det ska också underlätta samarbete, dialog och samsyn 
mellan regionala och lokala aktörer inom akademi, offentlig verksamhet samt privat och 
ideell sektor. 
 
Stadsledningskontoret är positiv till att en strategi för det regionala tillväxtarbetet tas fram. 
I förslaget till yttrande delar Stadsledningskontoret regionens beskrivning av den globala 
tillväxtrelaterade konkurrensen och vilken roll regioner i detta. Stadsledningskontoret delar 
dessutom region Stockholms uppfattning om att regionens globala konkurrenskraft 
behöver stärkas, dock med tillägget att detta inte ska ske ur ett regionalt styrande perspektiv 
utan istället i bred dialog. Stadsledningskontoret delar i många delar regionens beskrivning i 
vikten av att stärka små och medelstora företags konkurrenskraft. Inom detta segment 
ligger en stor del av regionens tillväxtpotential. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §13 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 8 februari 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande näringslivs- och tillväxtstrategin för Stockholmsregionen 
Bilaga 2 Remissversion näringslivs- och tillväxtstrategi för Stockholmsregionen 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till eget förslag till yttrande, se bilaga. I yrkandet 
instämde Sidney Holm (MP), Khashayar Farmanbar (S) och Mikael Carlsson (NL). 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade därutöver på följande tillägg till yttrandet: 
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”En fungerande, generell och gemensamt finansierad välfärd är en komparativ fördel i 
kampen om utländska investeringar. I Näringslivs- och tillväxtstrategin står väldigt lite om 
välfärdens betydelse för tillväxt och investeringar detta bör förtydligas. 
 
Kompetensförsörjning är och kommer att vara en viktig faktor för lyckad tillväxt i vår 
region. Ett snabbt sätt är att fler ska välja yrkeshögskolor. För att dessa utbildningar inte 
ska bli en återvändsgränd utan möjlighet att vidareutbilda sig bör regionen verka för att 
dessa får universitetsbehörighet för de som önskar det.” 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars (S) yrkande.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först arbetsutskottets förslag mot Tomas Ottossons yrkande och fann 
att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Därefter fann ordföranden att kommunstyrelsen har avslagit Khashayar Farmanbars 
tilläggsyrkande.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vi reserverar oss mot majoritetens förslag till remissvar till förmån till vårt egna förslag på 
remissvar.” 
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§ 43 KFKS 2020/ I 192 

Remiss – Auktorisationssystem för elektronisk 
identifiering och för digital post (PM 12020/03269) 
Yttrande till Infrastrukturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 27 januari 2021. 

Ärende 
Nacka kommun är remissinstans till en utredning som bland annat föreslår att en 
myndighet ska tillhandahålla auktorisationssystem i fråga om tjänster för elektronisk 
identifiering och för digital post. I utredningen föreslås även en ny lag om valfrihet om 
digitala brevlådor. DIGG (Myndigheten för digital förvaltning) föreslås tillhandahålla ett 
auktorisationssystem i fråga om tjänster för elektronisk identifiering och för digital post. 
Enskilda ska få välja vilken leverantör som ska utföra tjänsten för deras räkning. Offentliga 
aktörer ska mot en avgift få använda tjänsterna i auktorisationssystemen i sina digitala 
tjänster. Utredningen föreslår att det enbart ska ställas krav på att statliga myndigheter ska 
använda auktorisationssystemet, vilket medför att det är frivilligt för bland annat 
kommuner. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §14 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, digitaliseringsenheten och juridik- och 
kanslienheten, daterad den 27 januari 2021 
Bilaga 1 Promemoria -Auktorisationssystem för elektronisk identifiering och digital 
post 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till eget förslag till yttrande, se bilaga till protokollet. 
I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”När Nacka kommun yttrade sig över SOU 2017:113 Reboot Digital Förvaltning under 
april 2018, fanns stor enighet om att fragmenteringen på e-legitimationsmarknaden leder till 
minskad användbarhet och risk. Därför valde en enig kommunstyrelse ställa sig bakom 
formuleringen ”Arbetet med e-legitimation borde i högre grad samordnas och följa 
intentionerna i regeringens utredning om ”Åtgärder för att minska bedrägeribrottsligheten 
– skärpta krav och rutiner för svenska identitetshandlingar” ID-nummer: Dir. 2017:90” 
som innebär att enbart staten ska vara utgivare av e-Legitimation. Trots ökad 
bedrägeribrott verkar det som att Moderaterna i Nacka är beredda att offra äldre som luras 
och ökad osäkerhet på marknaden till förmån för bristfällig ideologisk låsning.” 
 
 

- - - - - 
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§ 44 KFKS 2020/1125 

Remiss – Energimarknadsinspektionens rapport 
Kapacitetsutmaningen i elnäten samt promemorian 
Ökade incitament för kostnadseffektiva lösningar i 
elnätsverksamhet 
Yttrande till Infrastrukturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta enheten för strategisk stadsutvecklings förslag till 
yttrande enligt bilaga 1 till denna tjänsteskrivelse. 

Ärende 
Nacka kommun har fått Energimarknadsinspektionens rapport Kapacitetsutmaningen i 
elnäten samt promemorian Ökade incitament för kostnadseffektiva lösningar i 
elnätsverksamhet för yttrande till regeringen under remisstiden. Regeringen vill särskilt ha 
synpunkter på författningsförslagen och Energimarknadsinspektionens bedömning om att 
nätkoncessionshavare har ett absolut ansvar att leverera el till sina befintliga kunder. 
Enheten för strategisk stadsutveckling har berett remissen med stöd av juridik- och 
kanslienheten. Samråd har skett med Nacka Energi. I förslaget till yttrande föreslås 
kommunstyrelsen lyfta fram följande: 
• Förslaget om nätutvecklingsplaner som instrument för samverkan kan vara effektivt på 
övergripande systemnivå, men hur samverkan ska ske avgörs bäst i dialog mellan berörda 
parter. 
• Energimarknadsinspektionen bör inte föreslå en lagändring för att skärpa de redan 
långtgående kraven på nätkoncessionshavares anslutningsplikt vid kapacitetsbrist. 
• Det är bra att nyansera 24-timmarskravet utifrån olika kunder. 
• De förslag på lagändringar som ska syfta till att effektivisera nätbolagens kostnader 
riskerar att tvinga fram lokala lösningar som blir kostnadsdrivande för elabonnenterna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 12 februari 2021 
1. Förslag till yttrande 
2. Missiv 
3. Rapport Kapacitetsutmaningen i elnäten 
4. Promemorian Ökade incitament för kostnadseffektiva lösningar i elnätsverksamhet 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för strategisk stadsutveckling – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
detta förslag.  
 
Mikael Carlsson (NL) avstod från att delta i beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar (S) avstod från att delta i beslutet.  
 

- - - - - 
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§ 45 KFKS 2021/87 

Remiss – Förslag till bildande av Ryssbergens 
naturreservat och förslag till föreskrifter, avgränsning 
och skötselplan 
Yttrande under samråd 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta enheten för strategisk stadsutvecklings förslag till 
yttrande enligt bilaga 1 till denna tjänsteskrivelse. 

Ärende 
Kommunstyrelsen har fått förslag till bildande av Ryssbergens naturreservat och 
föreskrifter, avgränsning och skötselplan för yttrande under samrådstiden, 2021-01-15 till 
och med 2021-03-15. 
 
Syftet med Ryssbergens naturreservat är att bevara biologisk mångfald och värdefulla 
naturmiljöer. Syftet är också att inom ramen för bevarande av biologisk mångfald och 
naturmiljöer tillgodose behovet av ett tätortsnära naturområde för rekreation och friluftsliv. 
 
Kommunstyrelsen föreslås i yttrandet att tillstyrka förslaget till bildande av Ryssbergens 
naturreservat då detta är förenligt med kommunens översiktliga planer och strategiska 
dokument samt att reservatsbildningen har gjorts samordnat med stadsutvecklingen och i 
takt med omgivande detaljplaner. Kommunstyrelsen föreslås även yttra sig över vissa av 
föreskrifterna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 10 februari 2021 
1. Förslag till yttrande 
2. Förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan, daterad 2020-12-15 
3. Missiv till remissinstanser med sändlista 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade på återremiss för att återkomma med ett förslag där hela 
urskogen ingår i reservatet.  
I yrkandet instämde Sidney Holm (MP) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Tomas Ottossons återremissyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har avslagit återremissyrkandet.  
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Därefter konstaterar ordföranden att det endast finns ett förslag till beslut – förslaget från 
enheten för strategisk stadsutveckling – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet yrkade på återremiss för att komplettera ärendet med en reservatsgräns 
som innefattar hela Ryssbergen. Det som nu är avsatt som naturreservat är för litet och 
kommer inte ge ett tillräckligt skydd för att alla känsliga arter som lever i skogen nu. Ytan 
för rekreation kommer också bli liten, redan i det mindre reservatet räknar man med att det 
kan komma hundratals besökare samtidigt från tex skolor eller idrottsevenemang. Det 
kommer krävas en tillräcklig yta för att naturen ska ha en chans att klara sig parallellt med 
det stora antalet besök man kan räkna med i en så storstadscentral urskog. Det som det 
planeras för nu i nämnda område som är avsatt som naturreservat är höghus och 
verksamhetslokaler för bland annat bilservice/handel/bensinmack. Att prioritera 
bilhandlare och höghus i ett så unik urskog i centrala Nacka och Stockholm är tondövt.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Stora delar av naturområdet Ryssbergen kommer att göras till naturreservat. Området har 
höga naturvärden och är en viktig länk i de biologiska spridningsvägarna. Det framförs 
emellanåt i diskussionerna att hela området borde skyddas för framtiden. Den avgränsning 
som nu är på förslag är en avvägning mellan regionens och kommunens behov av mer 
bostäder till fler, och de naturvärden som vi vill värna. Även fastighetsägaren vill ju få 
möjligheter att utveckla delar av sin mark på ett bra sätt. Sammantaget släpper ägaren stora 
delar av den skyddsvärda naturen i utbyte mot ett mindre bostadsområde och verksamheter 
närmast motorvägen.” I protokollsanteckningen instämde Mats Gerdau för 
Moderaterna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”I samband med sitt bifall till kommunstyrelsens förslag vill Sverigedemokraterna påminna 
om sitt ställningstagande sedan tidigare: att hela området Ryssbergen ska göras till 
naturreservat, samt att Sverigedemokraterna kvarstår vid denna ståndpunkt.” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Liberalerna är positiva till Naturreservatet i Ryssbergen. Kommer att bli ett fantastiskt 
område för rekreation o strövande. 
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Vill passa på att lyfta parkeringsproblematiken, vi vill att man tillser att naturreservatet blir 
tillgängligt. Då behövs också intilliggande parkeringsytor, avsedda för naturreservatets 
besökare. Att lägga dem i parkeringsgaraget ute vid motorvägen är inte tillräckligt 
tillgängligt. Några platser behövs vid entrén till reservatet också.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att Ryssbergens naturreservat bildas. Vi tycker dock att det är 
beklämmande att så mycket värdefull, artrik, orörd naturmark hamnar utanför reservatet 
och exploateras. Allrahelst som att utarmning av den biologiska mångfalden vid sidan om 
klimatförändringen är de största hoten mänskligheten står inför. Ändå planerar den 
styrande Alliansen att hugga ner värdefull urskog för att istället ge plats åt bland annat 
bensinmack och en hamburgerrestaurang.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan vill att frågan om naturreservat i Ryssbergen arbetas om så att hela området 
som idag utgör ryssbergen ingår i det kommande naturreservatet. Vi reserverar oss emot att 
ärendet skickas vidare utan att det görs. Detta område är inte bara viktigt ur ett kommunalt 
perspektiv utan det är lika viktigt för hela länet att områden likt dessa kan skyddas i sin 
helhet. Att endast göra en del av detta område till naturreservat samtidigt som man har för 
avsikt att exploatera den övriga delen påverkar hela området och har stora negativ påverkan 
på växter och djur som behöver ett större område för att kunna överleva. Detta område har 
i sin helhet fått finnas under väldigt lång tid och ingen kan med säkerhet säga vilka negativa 
effekter den planerade minskningen och exploateringen har på området. Vi vädjar till 
majoriteten att ta sitt förnuft till fånga och skydda detta värdefulla område i sin helhet.” 
 

- - - - - 
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§ 46 KFKS 2021/108 

Revidering av verksamhetsområde för vatten och 
spillvatten för Norra Boo, Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om en utvidgning av verksamhetsområdet för vatten och 
spillvatten för områdena A Eols Udde Dpl 643, Vikingshillsvägen Dpl 541, 
Bågvägen/ Abrodds-vägen Dpl 628, Sydöstra Kummelnäs Dpl 560 och Rörsundsviken 1 
Dpl 496 i Norra Boo i enlighet med Nacka vatten och avfall AB tjänsteskrivelsens med 
tillhörande bilagor 1-11. 

Ärende 
Då detaljplanerna för områdena Område A Eols Udde Dpl 643, Vikingshillsvägen Dpl 541, 
Bågvägen/ Abroddsvägen Dpl 628, Sydöstra Kummelnäs Dpl 560 och Rörsundsviken 1 
Dpl 496 samtliga har vunnit laga kraft behöver verksamhetsområdena för vatten och 
spillvatten kompletteras. Kommunen är skyldig enligt lagen om allmänna vattentjänster att 
upprätta verksamhetsområde samt ordna med allmänna vattentjänster inom områden med 
samlad bebyggelse. Nacka vatten och avfall AB har i egenskap av huvudman enligt lagen 
om allmänna vattentjänster berett frågan om verksamhetsområde. Mot bakgrund av ovan 
föreslås det att kommunstyrelsen beslutar om en utvidgning av verksamhetsområdet för 
vatten och spillvatten för Område A Eols Udde Dpl 643, Vikingshillsvägen Dpl 541, 
Bågvägen/ Abroddsvägen Dpl 628, Sydöstra Kummelnäs Dpl 560 och Rörsundsviken 1 
Dpl 496, i enlighet med Nacka vatten och avfall AB tjänsteskrivelsens med tillhörande 
bilagor 1-11. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §15 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka, daterad den 25 januari 2021 
Nacka vatten och avfall AB tjänsteskrivelse med tillhörande bilagor 1-11 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
 

- - - - - 
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§ 47 KFKS 2020/ I 091 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
bevakning och utryckning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av bevakning och utryckning i enlighet 
med enheten för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse daterad den 19 januari 2021. 

Ärende 
Kommunens befintliga avtal för bevakning och utryckning löper ut 30 april 2021 och 
därför behöver upphandling ske och ett nytt avtal ingås. 
 
Avtalstiden på det nya avtalet föreslås till 4 år inklusive optioner. 
 
SKL Kommentus Inköpscentral har redan ställt krav på leverantörens kapacitet såsom 
ekonomisk stabilitet och teknisk kapacitet. Därför föreslås att kommunen fokuserar på att 
ställa krav på de tjänster som leverantören ska erbjuda, såsom inställelsetider på de olika 
larm kommunen har i sina fastigheter och vad leverantörens vakter ska vidta för åtgärder 
vid exempelvis utryckning på larm. 
 
Hänsyn till små och medelstora företag tas genom att kommunen använder sin egen 
larmcentral. Att leverantören ska ansvara för larmcentral är inget som kommunen behöver 
kräva att leverantören ska tillhandahålla. Det gör att fler leverantörer kan vara med och 
lämna anbud. 
 
Utvärdering föreslås ske genom att jämföra timpriser för de olika tjänsterna och 
anbudsgivarnas erbjudande om serviceorganisation såsom en erfaren och kompetent key 
account manager och arbetsledare som kan ge kommunen god service och lyhördhet för de 
behov som kommunen har. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §16 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenheten, daterad den 19 
januari 2021 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet kompletteras med krav på villkor i nivå med 
gällande kollektivavtal. I yrkandet instämde Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL) och 
Tomas Ottosson (V). 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”All upphandling i kommunen borde ske med villkoren att det finns kollektivavtal eller 
motsvarande för anställda i verksamheten. Det gynnar konkurrensneutraliteten att alla 
företag använder samma och korrekta spelregler för anbuden i upphandlingen.” 
 

- - - - - 
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§ 48 KFKS 2020/ I 194 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
ramavtal för ventilationsarbeten 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av ramavtal för ventilationsarbeten i 
enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 12 januari 2021. 

Ärende 
Kommunens nuvarande ramavtal för ventilationsarbeten går ut 2021-04-30 och en ny 
upphandling behöver därför göras. Upphandlingen föreslås syfta till att teckna ramavtal 
med tre (3) entreprenörer med omfattning som i tidigare upphandling, d.v.s. akut 
felavhjälpande-, felavhjälpande- och planerat underhåll, nyinstallationer, ombyggnationer, 
felsökning, energioptimering, injusteringsarbeten samt luftflödesmätning. Alla arbeten 
föreslås utföras som totalentreprenader enligt ABT 06. I upphandlingen föreslås 
förändringar göras dels genom att införa en förnyad konkurrensutsättning på avrop över en 
viss storlek och dels genom att ramavtalsentreprenörerna huvudsakligen ska göra 
materialinköp från avtalen som Kommunen är avropsberättigad på genom medlemskapet i 
Husbyggnadsvaror HBV Förening u.p.a. Krav föreslås ställas på entreprenören på lägsta 
omsättning och minsta antal anställda samt kompetens- och erfarenhetskrav på 
arbetsledande personal. Även miljökrav och krav på arbetenas utförande föreslås ställas. 
Behovs- och marknadsanalysen föreslås ge svar på vilka ytterligare krav som ska ställas och 
nivån för de enskilda kraven. Hänsyn till små och medelstora företag tas genom att inte 
ställa omotiverat höga krav i upphandlingen. Utvärderingen föreslås göras utifrån pris samt 
kvalitativa aspekter. Den föreslagna ramavtals tiden är fyra ( 4) år inklusive 
förlängningsoptioner och avtalsstart planeras till maj 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §11 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenheten daterad den 12 
januari 2021 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet kompletteras med krav på villkor i nivå med 
gällande kollektivavtal.. I yrkandet instämde Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL) och 
Tomas Ottosson (V). 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
"Det ska finnas mål i upphandlingen för miljö och hållbarhet och det är positivt, 
Vänsterpartiet skulle dock önska det är mer långtgående mål och tydligare formulerat. 
Meningen om att hantering av avfall sker på ett miljövänligt sätt kan tex kompletteras med 
att innan något klassificeras som avfall har det utvärderats som ett återanvändbart material 
eller som möjligt att ingå i en cirkulär ekonomi. 
Självklart är vi fortfarande övertygade om att upphandlingen och kvaliten i arbetena skulle 
gynnas av att det införs villkor i upphandlingen om kollektivavtalsliknande former för alla 
anställda som berörs av upphandlingen." 
 
 

- - - - - 
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§ 49 KFKS 2020/1195 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
ramavtal för elarbeten 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om att inleda upphandling av ramavtal för elarbeten i enlighet 
med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 12 januari 2021. 

Ärende 
Kommunens nuvarande ramavtal elarbeten går ut 2021-04-30 och en ny upphandling 
behöver därför göras. Upphandlingen föreslås syfta till att teckna ramavtal med tre (3) 
entreprenörer med omfattning som i tidigare upphandling, d.v.s. akut felavhjälpande-, 
felavhjälpande- och planerat underhåll, nyinstallationer, ombyggnationer, felsökning och 
utarbetande av belysningslösningar. Alla arbeten föreslås utföras som totalentreprenader 
enligt ABT 06. I upphandlingen föreslås förändringar göras dels genom att införa en 
förnyad konkurrensutsättning på avrop över en viss storlek, dels genom att 
ramavtalsentreprenörerna huvudsakligen ska göra materialinköp från avtalen som 
Kommunen är avropsberättigad på genom medlemskapet i Husbyggnadsvaror HBV 
Förening u.p.a. Krav föreslås ställas på entreprenören på lägsta omsättning och minsta 
antal anställda samt kompetens- och erfarenhetskrav på arbetsledande personal. Även 
miljökrav och krav på arbetenas utförande föreslås ställas. Behovs- och marknadsanalysen 
föreslås ge svar på vilka ytterligare krav som ska ställas och nivån för de enskilda kraven. 
Hänsyn till små och medelstora företag tas genom att inte ställa omotiverat höga krav i 
upphandlingen. Utvärderingen föreslås göras utifrån pris samt kvalitativa aspekter. Den 
föreslagna ramavtalstiden är fyra (4) år inklusive förlängningsoptioner och avtalsstart 
planeras till maj 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §12 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenheten daterad den 12 
januari 2021 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet kompletteras med krav på villkor i nivå med 
gällande kollektivavtal.. I yrkandet instämde Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL) och 
Tomas Ottosson (V). 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
"Det ska finnas mål i upphandlingen för miljö och hållbarhet och det är positivt, 
Vänsterpartiet skulle dock önska det är mer långtgående mål och tydligare formulerat. 
Meningen om att hantering av avfall sker på ett miljövänligt sätt kan tex kompletteras med 
att innan något klassificeras som avfall har det utvärderats som ett återanvändbart material 
eller som möjligt att ingå i en cirkulär ekonomi. 
Självklart är vi fortfarande övertygade om att upphandlingen och kvaliten i arbetena skulle 
gynnas av att det införs villkor i upphandlingen om kollektivavtalsliknande former för alla 
anställda som berörs av upphandlingen." 
 
 

- - - - - 
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§ 50 KFKS 2020/468 

Politikerinitiativ – Främja spontanrörelse genom 
asfaltmålningar 
Politikerinitiativ den 25 maj 2020 av Johan Krogh (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att i linje med politikerinitiativet ge stadsledningskontoret i 
uppdrag att undersöka möjligheten till asfaltmålningar på olika platser runt om i 
kommunen. 

Ärende 
I politikerinitiativet "Främja spontanrörelse genom asfaltsmålning" lyfts frågan om den 
spontana rörlighetens betydelse i en tid då bristen på rörlighet i vardagen leder till ett 
växande folkhälsoproblem. Det är därför viktigt att kommunen i största möjliga mån 
uppmuntrar till spontanrörelse hos barn i alla åldrar. I andra kommuner runt om i landet 
har man försökt att lösa problematiken med stillasittande barn genom kreativa 
asfaltsmålningar, gärna i nära anslutning till skolor och förskolor, som lockar till 
spontanrörelse. Politikerinitiativet uppmanar till att även pröva iden i Nacka, vilket skulle 
kunna bidra till en ökad rörelse bland unga samtidigt som det kan bidra till en mer levande 
stad. Asfaltsmålningarna skulle enligt initiativet kunna förverkligas på ett liknande sätt som 
muralmålningsfestivalen "Wall Street Nacka" där kommunen lät professionella konstnärer 
medverka. 
Kultur- och fritidsenheten ställer sig positiva till förslaget att ge stadsledningskontoret i 
uppdrag att undersöka möjligheten till asfaltsmålningar på olika platser runt om i 
kommunen i exempelvis nära anslutning till förskolor och skolor i syfte att öka den 
spontana rörligheten bland barn och unga med hänvisning till tidigare framgångsrika 
liknande projekt som har genomförts i Nacka kommun, bland annat "Skolgården i fokus" 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2021, §21 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 21 
december 2020 
Bilaga Politikerinitiativ den 25 maj 2020 från Johan Krogh (C) 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Tomas 
Ottosson (V), Gunilla Nyman Gräff (S), Sidney Holm (MP) och Mikael Carlsson (NL).  
 
Esa Örmä (SD) yrkade avslag på arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde bifall till 
arbetsutskottets förslag mot avslag och fann att kommunstyrelsen har bifallit 
arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Redan sedan tidigare har Sverigedemokraterna Nacka principiellt tagit ställning mot 
kommunalt engagemang i en destruktiv klotterbaserad kultur, genom sitt ställningstagande 
mot projektet Wall Street Nacka. 
Det är lätt att göra analogislut till det tidigare ställningtagandet eftersom det aktuella 
fenomenet är snarlikt – klottret i fråga är bara roterat 90° relativt klottret i det tidigare 
sammanhanget. Det meningslösa i den kommunala inblandningen kvarstår, utöver att 
kommunen legitimerar en del av en i stort sett asocial och samhällsfientlig subkultur.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet välkomnar detta politikerinitiativ och ser fram emot att följa hur det 
kommer att ta form. Vi ser också att det inspirerar till att fundera vidare kring hur man 
förmår unga att bli mer delaktighet i sin närmiljö och själva vara med och skapa 
förutsättningarna för mer spontanrörelse. När detta projekt är i land kan vi tänka oss en 
utveckling av det där barnens delaktighet står i större fokus.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att ha möjlighet att röra på sig, och på ett enkelt sätt, både för vuxna och 
barn. Att hitta möjligheter till spontan rörelse, utan att behöva tillhöra ett ”lag” är en 
utmärkt idé och kan utvecklas på många olika sätt. Varför inte låta barn- och ungdomar 
vara med och utforma vad just de vill ha på sin skolgård eller i sitt närområde? Kanske kan 
sen själva utförandet göras tillsammans med t.ex. sommarjobbsarbetande ungdomar! Mer 
möjlighet till spontan rörelse, utan att behöva vara uppbokad på en särskild aktivitet kan ge 
fler möjlighet till rörelse. Och varför inte måla en hage i parkområden så att även vuxna 
kan röra sig på ett roligt sätt?” 
 

- - - - - 
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§ 51 KFKS 2020/984 

Politikerinitiativ – Förvärva och renovera lgelboda 
stationshus 
Politikerinitiativ den 26 oktober 2020 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det inom AB Storstockholms lokaltrafik pågår ett arbete med 
att hitta en intressent som önskar köpa, renovera och bedriva verksamhet i stationshuset 
samt att kommunen bistår i detta arbete. 
 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
På fastigheten Igelboda 55:1, som ägs av AB Storstockholms lokaltrafik (SL), ligger 
Igelboda station. Stationsmiljön är i huvudsak välbevarad och stationshuset bedöms ha ett 
särskilt högt kulturhistoriskt värde. Stationshuset är till det yttre väl bevarad men i kraftigt 
behov av renovering efter en brand i februari 2013. SL har angett att de inte har någon 
användning av stationshuset och har tidigare ansökt om rivningslov vilket har nekats. 
Dialog pågår mellan SL och kommunen om att gemensamt hitta en intressent som vill 
köpa stationshuset och bedriva verksamhet i lokalerna. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 januari 2021, §15 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 21 december 2021 
Bilaga 1 Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till politikerinitiativet. I yrkandet instämde Sidney 
Holm (MP), Esa Örmä (SD) och Tomas Ottosson (V).  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Mats Gerdau (M).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
"Det är glädjande att SL och regionens trafikförvaltning nu har ändrat sig och vill 
medverka till att det brandskadade Igelboda stationshus rustas upp och bevaras för 
framtiden. Huset, som är byggt i början på 1900-talet, är kulturhistoriskt intressant och bör 
bevaras, vilket också fastslagits i en dom i mark- och miljödomstolen. Mark- och 
miljööverdomstolen gav i sin tur inte prövningstillstånd utan mark- och miljödomstolens 
beslut står fast. Nu finns möjligheterna att huset efter upprustning kan användas för 
verksamheter som blivande fastighetsägare i samarbete med förenings- och näringsliv kan 
komma överens om." 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
SL har ingen användning av stationshuset och vill riva det, men har fått nej till det då det 
bedöms ha ett högt kulturhistoriskt värde. Nu är SL beredda att ”sälja huset” till 
kommunen för en krona. Kommunens vill ändå inte förvärva stationshuset då de anser att 
det inte är en lämplig lokal för kommunal verksamhet. 
Miljöpartiet anser att kommunen har ett stort ansvar att se till att kulturhistoriskt viktiga 
byggnader och miljöer bevaras till kommande generationer och tycker att 
politikerinitiativets förslag är en bra lösning. 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Tillräckligt med föreningslokaler är viktigt i alla kommundelar. Att förvärva Igelboda 
stationshus skulle vara ett bra tillfälle att till en låg kostnad förbättra läget för föreningar 
och sammanslutningar i denna del av Saltsjöbaden. Man skulle t o m kunna vara lite 
okonventionell i genomförandet och föreslå att ideella krafter från föreningslivet aktivt 
skulle kunna bidra till en del renoveringsarbete av huset. Bifall till Socialdemokraternas 
motion." 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Igelboda stationshus är en i sig vacker och kulturhistoriskt intressant byggnad, och 
därmed en av många som Sverigedemokraterna Nacka vill bevara och utveckla både för 
dess potentiella värde för Nacka av idag och som en länk tillbaka till det gamla Nacka. 
 Sverigedemokraterna ställer sig bakom förslaget att utreda om kommunen kan skaffa sig 
rådighet över fastigheten i fråga, och i så fall återställa den till ett skick som gör att den kan 
uppfylla dessa förhoppningar. Den kan sedan både ställas till förfogande för föreningslivet 
eller hyras ut till en eventuell hyresgäst som lovar att bevara dess kulturhistoriskt intressanta 
yttre karaktär.” 
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Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
"Liberalerna ser den nya informationen om att SL vill medverka till att Igelbodas 
stationshus kan bevaras, rustas upp och utvecklas som ett mycket bra beslut. Detta kan ge 
förutsättningar för en ny fastighetsägare att utveckla stationshuset till något med mervärde 
för Nackaborna." 
 

- - - - - 
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§ 52 KFKS 2020/869 

Medborgarförslag om porrprevention 
Inkom den 23 september 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i medborgarförslaget utifrån det aktiva arbete som pågår 
i de kommunala skolorna samt den hemställan från Sveriges Kommuner och Regioner som 
givits in till regeringen om förtydligad lagstiftning när det gäller frågan om webbfilter inom 
skolväsendet 

Ärende 
Medborgarförslag som inkommit till kommunen vill att det införs åldersanpassad 
regelbunden porrkritisk undervisning och samtal med barn i kommunens skolor. 
Initiativtagaren föreslår att det ska installeras ett filter eller en teknisk lösning på 
kommunens digitala enheter och wifi-nätverk i verksamheter där kommunen är huvudman. 
Initiativtagaren föreslår även att det införs en porrfri policy om att det inte är acceptabelt 
att spela upp nätpornografi varken via kommunens nätverk, kommunens digitala enheter 
eller privat teknisk utrustning på de verksamheter där barn vistas och där kommunen är 
huvudman. 
Välfärd skola har under det senaste året fått flera förfrågningar kring förhållningssätt till så 
kallade porrfilter i skolan. I dagsläget finns det ingen forskning som visar att införandet a,v 
filter är ett fungerande verktyg för att skydda barn från exponering av olämpligt material, 
eftersom de inte alltid fångar upp material som är avsatt att hindras och kan istället riskera 
begränsa tillgång till material som inte är avsett. Välfärd skola undersöker och testar 
tekniska lösningar som ett komplement till samtal och vuxennärvaro, men de filterlösningar 
för nätverk som finns idag är inte effektiva eller ger inte en tillräckligt bra öppenhet för att 
kunna nyttja internets goda egenskaper. Orsaken är svårigheten att ringa in vad som ska 
bort och vad som ska vara kvar. De försök som Välfärd skola gjort med filter hittills, visar 
att de inte ger ett komplett skydd mot att ta del av oönskat material från internet. Välfärd 
skola använder idag en MDM-tjänst för att managern ipads samt Safe search på 
Chromebooks. Detta skapar ett visst skydd mot oönskat innehåll på internet. 
Under hösten 2019 och våren 2020 har Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) utrett 
och analyserat rättsläget gällande webbfilter i skolmiljöer och andra offentliga miljöer. Den 
analysen visar på stor komplexitet ur ett rättsligt perspektiv. En hemställan om 
förtydligande lagstiftning i frågan har därför skickats till regeringen. Mot bakgrund av detta 
föreslås att förslaget i medborgarförslaget avslås, men det arbete 
som alltjämt pågår noteras. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 9 februari 2021, §10 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 19 januari 2021 
Bilaga Medborgarförslag om porrprevention 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till medborgarförslaget. I yrkandet instämde Esa Örmä 
(SD) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna Nacka ansluter sig till den begäran som kommer till uttryck i 
medborgarinitiativet i de delar som gäller teknisk blockering av pornografi i skollokaler, 
följande av innehållet i partiets motion den 16 december 2019 med samma budskap. 
Sverigedemokraterna konstaterar samtidigt att det inte är beslutande församlingar som ska 
reglera innehåll i eller utformning av skolundervisning, och motsätter sig därför 
medborgarförslagets begäran om politiska initiativ till regelrätta ingrepp på 
antipornografiskt tema i undervisningen.” 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Vi vill alla skydda barnen från en osund syn på sexualitet. Det mest grundläggande och 
viktigaste är samtalet med barn och unga som ska ge en sund syn på sexualitet och stärka 
dem i att ta kontrollen över sina kroppar. Ämnen som rör sex känns ofta tabubelagda och 
tyvärr har inte alla föräldrar som är bekväma med att föra ett samtal om sexualitet med sina 
barn, och inte heller alltid barn med sina föräldrar. Regeringen har alldeles nyligen beslutat 
att införa nya examensmål i lärarutbildningarna för att säkerställa att blivande lärare får 
kompetens att undervisa om sex och relationer. Det är mycket bra. Skolans 
sexualundervisning måste klara av att göra mycket mer än idag så att alla elever får den 
utbildning i ämnet de förtjänar. 
Den sexuella frigörelse som Sverige genomgick under senare delen av förra seklet har gett 
kvinnor större makt över sina kroppar och sin sexualitet. Det har utvecklat Sverige som en 
fri och inkluderande nation. Men allt har sin tid och barn ska inte utsättas för porr. Att 
exponeras för kommersiell porr tidigt i barndomen, vilket vi vet sker nu, kan skada och ge 
en sned bild av sexualitet på lika villkor, samtycke. Många ungdomar tror att de måste ställa 
upp på sådant de inte vill, för det är "det normala". Samtidigt bör vi vara vaksamma så att 
inte den diskussionen används för att begränsa synen på sexualitet som helhet och vrida 
tillbaka klockan för vuxna människor. Den kvinnliga frigörelsen och rätten till sexualitet är 
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lika oförenlig med konservatismen och nymoralismen som eld är med vatten. 
Den tekniska "quickfix" som med jämna mellanrum lyfts fram som den tulpanros som ska 
åtgärda problemet är det så kallade "porrfiltret". Det är en komplex fråga från många 
perspektiv. I teknisk mening finns inget som heter "porrfilter". Det handlar om 
innehållsfilter som ska kunna reagera på vissa sökord, förutbestämda webbplatser eller 
liknande för att blockera tillgång till viss information. Det kan argumenteras att det finns 
skäl att överväga att installera ett så kallat innehållsfilter för barn. Det skulle exempelvis 
kunna leda till en normerande effekt och fungera som ett budskap från vuxenvärlden. Men 
för att en sådan handling ska kunna få effekt är det rimligt det sker som en del av en samlad 
nationell strategi snarare än att varje kommun använder egna lösningar med tveksam 
effektivitet." I protokollsanteckningen instämde Sidney Holm för Miljöpartiet. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
 ”Nackalistan tycker att förslagen i medborgarförslaget är väldigt bra och vi skulle gärna se 
att Nacka kommun gick före i detta arbete. Att det införs åldersanpassad regelbunden 
porrkritisk undervisning och samtal med barn i kommunens skolor. Tycker vi är en väldigt 
bra idé och något som kan ha en långsiktig effekt inte minst för de barn där föräldrar och 
andra vuxna känner sig besvärade att prata om dessa frågor.  
Att det ska installeras ett filter eller en teknisk lösning på kommunens digitala enheter och 
wifi-nätverk i verksamheter där kommunen är huvudman tycker vi också vore en bra idé. 
Vi är medvetna om att detta inte är en universallösning men tillsammans med andra 
åtgärder så kan det ha en stor effekt.  
Att det införs en porrfri policy om att det inte är acceptabelt att spela upp nätpornografi 
varken via kommunens nätverk, kommunens digitala enheter eller privat teknisk utrustning 
på de verksamheter där barn vistas och där kommunen är huvudmän. Detta tycker vi från 
Nackalistan är en självklarhet och något som man snabbt skulle kunna genomföra.” 
 
Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för 
Kristdemokraterna. 
”Diskussionen om pornografi, i allmänhet och såsom den reflekteras i medborgarförslaget, 
kan delas upp i två olika aspekter: dels om och hur tillgången till pornografiskt material bör 
regleras, och dels hur synen på sexualitet formas och bör formas hos unga människor. Till 
detta kommer en svårlöst gränsdragningsproblematik – alla skildringar av erotisk karaktär 
kan rimligen inte bedömas lika, utan måste sättas i relation till sammanhang och målgrupp. 
Detta är ett problem för framtida lagstiftning och reglering att bita i, men i det följande 
antas en sunt förnuft-definition av porr som något de allra flesta känner igen när de ser det.  
När det gäller tillgången till porr så ställer sig Kristdemokraterna bakom åsikten att skolor 
och miljöer där barn vistas bör vara befriade från pornografiskt material. Detta både vad 
gäller oavsiktlig, frivillig som ofrivillig exponering för materialet. Det bör därför vara 
kommunens policy för alla sådana miljöer att dylikt material ej får exponeras, samt att 
avgörandet av vad som konstituerar pornografiskt material bör lämnas till de som ansvarar 
för miljön (det vill säga att det inte skall regleras i detalj i ett regelverk, utan endast 
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intentionerna skall klargöras.) Vidare bör någon form av tekniskt hinder införas för att göra 
sådant material svårtillgängligt. Att sådana lösningar ofta har vissa brister är inte ett 
tillräckligt argument för att avstå från dem. Detta då de dels har en tydligt dämpande effekt, 
men också att sådana lösningar fungerar normativt – de utgör en tydlig markering från 
offentligt håll att en policy inte bara är ord, utan att pornografi är något samhället anser 
olämpligt för barn. Exakt hur sådana hinder, och till detta biträdande lagstiftning och 
reglering, bör utformas är en fråga som vi hoppas kommer att klargöras som resultat av 
SKRs hemställan. Vi vill därför invänta denna, och att kommunen agerar i linje med dess 
resultat. I ett framtida regelverk bör man bland annat ta fasta på att i de kontrakt som barn 
och föräldrar skriver under när de lånar en skoldator vid terminsstart står att datorn endast 
får användas i skolsyften.  
Att hos den uppväxande generationen inympa en sund sexualsyn kräver en kontinuerlig 
och lyhörd närvaro i barnens liv - ett ständigt pågående samtal – vilket svårligen låter sig 
reduceras till användbart regelverk eller påbud om ”porrkritisk undervisning”. Det är ett 
ansvar som måste ligga hos familjen. Som synes vid läsning av den forskning initiativet 
refererar till innebär även forskningen i sig en normativ kodifiering av sexuella praktiker. 
Att diskutera sexuella framställningar, vare sig de är tydligt pornografiska eller ej, bör 
rimligen utgöra en del av sexualundervisningen i skolan, som ett komplement till 
föräldrarnas insatser. Därför menar vi att det inte är lämpligt att kommunen (tillika på 
enbart kommunala skolor) kommer med specifika påbud om ingrepp i den undervisning 
som regleras av skollagen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkadepå bifall till medborgarförslaget och anser frågan viktig att komma 
vidare med. Att vänta ytterligare och utreda laglighet i den tekniska begränsningen som 
tjänsteskrivelsen innehöll och beslutades om, är otydligt och skickar signaler om en tandlös-
kraftlös (finns ett annat ord för det) organisation som är vilsen i att skydda barn, mest 
flickor som blir extra utsatta i skolan idag. Att begränsa tillgång på information är redan nu 
standard för andra media som böcker och tidningar. Skolbiblioteken väljer ut vad som kan 
finnas där och i det fall elever tar med sig olämpliga bilder i tryckform och kränker andra 
med dom har skolan planer för att skydda eleven och påföljder för kränkningen. Att det 
handlar om digitala bilder och tillgång till ett fritt WI-FI borde vara möjligt som 
förslagsställaren beskriver att genomföra för att skydda barnen i kommunens 
verksamheter.” 
 

- - - - - 
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§ 53 KFKS 20 18/888 

Val av ny ledamot i Brottsförebyggande rådet (BRÅ) för 
tiden in till utgången av 2022 

Beslut 
Som ny ledamot väljs Daniel Ridnert Cordero (C). 
 
 

- - - - - 

  



 
111 (131
) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 54 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud vid bolagsstämma med Nacka 
Stadshus AB till och med ordinarie bolagsstämma 2021 
Fyllnadsval efter Eva Olin för perioden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs Jörn Karlsson. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämma med 
Nacka Stadshus AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 
 

- - - - - 
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§ 55 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud vid bolagsstämma med Nacka Energi 
AB till och med ordinarie bolagsstämma 2021 
Fyllnadsval efter Eva Olin för perioden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs Jörn Karlsson. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämma med 
Nacka Energi AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 
 

- - - - - 
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§ 56 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud vid bolagsstämma med Nacka Energi 
Försäljnings AB till och med ordinarie bolagsstämma 
2021 
Fyllnadsval efter Eva Olin för perioden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs Jörn Karlsson. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämma med 
Nacka Energi Försäljnings AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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§ 57 KFKS 2018/888 

Val av ombud vid bolagsstämma med Nacka vatten och 
avfall AB till och med ordinarie bolagsstämma 2021 
Fyllnadsval efter Eva Olin för perioden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs Jörn Karlsson. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämma med 
Nacka vatten och avfall AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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§ 58 KFKS 2018/888 

Val av ombud vid bolagsstämma med Centrala Nacka 
AB till och med ordinarie bolagsstämma 2021 
Fyllnadsval efter Eva Olin för perioden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs Jörn Karlsson. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämma med 
Centrala Nacka AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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§ 59 KFKS 2018/888 

Val av ombud vid bolagsstämma med Saltsjö Pir AB, ett 
ombud till och med ordinarie bolagsstämma 2021 
Fyllnadsval efter Eva Olin för perioden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs Jörn Karlsson. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämma med 
Saltsjö Pir AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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§ 60 KFKS 2018/888 

Val av ombud vid bolagsstämma med Boo 1:207 AB, ett 
ombud till och med ordinarie bolagsstämma 2021 
Fyllnadsval efter Eva Olin för perioden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs Jörn Karlsson. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämma med 
Boo 1:207 AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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§ 61 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Stadshus AB, ett ombud och en ersättare 
efter ordinarie bolagsstämma 2021 till och med 
ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
 Ombud  Ersättare 
 Jörn Karlsson  Mats Bohman 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka stadshus AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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§ 62 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi AB efter ordinarie bolagsstämma 
2021 till och med ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
 Ombud  Ersättare 
 Jörn Karlsson  Mats Bohman 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Energi AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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§ 63 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi Försäljnings AB efter ordinarie 
bolagsstämma 2021 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
 Ombud  Ersättare 
 Jörn Karlsson  Mats Bohman 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Energi Försäljnings AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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§ 64 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka vatten och avfall AB efter ordinarie 
bolagsstämma 2021 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
 Ombud  Ersättare 
 Jörn Karlsson  Mats Bohman 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka vatten och avfall AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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§ 65 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Centrala Nacka AB efter ordinarie bolagsstämma 
2021 till och med ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
 Ombud  Ersättare 
 Jörn Karlsson  Mats Bohman 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Centrala Nacka AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 66 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Saltsjö Pir AB efter ordinarie bolagsstämma 2021 
till och med ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
 Ombud  Ersättare 
 Jörn Karlsson  Mats Bohman 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Saltsjö Pir AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 67 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Boo 1:207 AB efter ordinarie bolagsstämma 2021 
till och med ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
 Ombud  Ersättare 
 Jörn Karlsson  Mats Bohman 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med Boo 
1:207 AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud i Boo Energi Ekonomisk förening 
fr.o.m. årsmöte 2021 t.o.m. årsmöte 2022 

Beslut 
Till rubricerat uppdrags väljs 
 

Ombud  Parti 
Karin Bünger  L 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud i Boo Energi Ekonomisk förening i enlighet 
med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 69 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud vid bolagsstämmor med 
Kommentusgruppen för 2021 

Beslut 
Till rubricerat uppdrags väljs 
 

Ombud 
Mats Bohman 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämmor med 
Kommentusgruppen i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 70 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare till Sweden Green 
Building Councils årsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 

Ombud  Parti 
Cathrin Bergenstråhle M 

 
Val av ersättare bordläggs. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud Sweden Green Building 
Councils årsstämma i enlighet med bilagt förslag. 
 
Val av ersättare bordlades. 
 
 

- - - - - 
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 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 71 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Stockholmsregionens Försäkring AB från ordinarie 
bolagsstämma 2021 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud  Parti  Ersättare  Parti 
Filip Wiljander M  Mattias Qvarsell S 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att Filip Wiljander (M) väljs som nytt ombud. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med bilagt förslag och Mats Gerdaus yrkande.  
 
 

- - - - - 
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 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 72 KFKS 2018/888 

Val av representant vid äggarråd med Inera AB under 
2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs Hans-Otto Halvorsen. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med bilagt förslag. 
 
 

- - - - - 
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 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 73 KFKS 2018/888 

Val av representant vid årsstämma med Inera AB 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs Hans-Otto Halvorsen. 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2021-02-22 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med bilagt förslag. 
 

 

- - - - - 

  



 
131 (131
) 

 22 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 74 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 

Ärende 

Politikerinitiativ – Nacka stadsparks tillgänglighet (KFKS 2021/279) 
Politikerinitiativ från Hans Peters (C) med förslag om: 
-Att planeringen av Nacka stadspark ska inriktas på att den ska vara en året om- park som 
främjar rörelse och utevistelse,  
  
-Att planeringen även ska inkludera öppna ytor och kuperade ytor för olika faciliteter 
såsom exempelvis grillplatser, skridskobana, fontän, solstolar, scen, vattendrag och pop-up 
aktiviteter. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen överlämnade politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 
 

- - - - - 

 



  2021-02-24 

  1(1) 

Yttrande över Revisionsrapport nr 4 2020 
Granskning av verksamhetsstyrning och 
målstyrning 
Kommunstyrelsen har fått tillfälle att yttra sig över revisionen och dess rekommendationer 
och anför därför följande. 

Införande av gemensamma övergripande riktlinjer kring hur 
utvärderingen av måluppfyllelse ska ske 
Av revisionsskrivelsen förslås att kommunen bör stärka riskanalysarbetet kopplat till 
måluppfyllelsen. Därför anser revisorerna att kommunstyrelsen bör överväga om det finns 
skäl att införa gemensamma övergripande riktlinjer kring hur utvärderingen av 
måluppfyllelse ska ske. 

Uppdatering av styrdokument 
Revisorsrapporten pekar på en viktig faktor som kan förbättras i kommunens hantering. Det är 
kommunstyrelsens mening att styrdokumenten behöver uppdateras för att förenkla för 
gemensamma och övergripande mätning av måluppfyllelsen. 
 
 



Ärende 30 Remiss – Näringslivs- och tillväxtstrategi för Stockholmsregionen 
Yttrande till Region Stockholm 
 
Förslag till beslut 
 
Nacka kommun har tre hållbarhetsmål – social, ekologisk och ekonomisk. Regions Stockholms 
RUFS 2050 har också hållbarhetsmål i dessa frågor. Näringslivsstrukturen i Stockholmsregionen 
skulle kunna vara en av de viktigaste faktorer för att kunna uppnå målen på dessa tre områden. 
Därför är det välkommet att regionen arbetar på en strategi för den. 
 
Vad vi hade velat se är en strategi för att ställa om näringslivet så att det kan bli socialt och 
ekologiskt hållbart och även bidra till att skapa mervärde socialt och ekologiskt. Vi har svårt att se 
att det skulle vara ekonomiskt hållbart att inte få ordning på de målen. Att reparera sociala och 
ekologiska skador i efterhand är långt sämre ekonomiskt än att förekomma dem, vilket är ett 
slöseri med våra resurser. Tyvärr verkar den här strategin baseras på att sambandet är det 
motsatta, att den ekonomiska tillväxten skulle ge social och ekologisk hållbarhet. Om vi har en 
näringslivsstruktur med kortsiktiga ekonomiska vinster som skett på bekostnad av social och 
ekologisk hållbarhet har vi istället fått ökade kostnader. Antingen i form av ökade kostnader för 
välfärd och åtgärder mot miljö- och klimatförstöring eller om man inte lägger några resurser på 
att reparera skadorna, i form av sociala och ekologiska problem.  
 
Vi vill se en strategi för regionens näringsliv som ställer om transporter av både varor och 
personer. Vi behöver i högre utsträckning nyttja det vi behöver som produceras i vår närhet och 
planera för att de flesta kan förvärvsarbeta och bo nära. Vi behöver se till att 
kompetensförsörjning löses genom att de boende i regionen har tillräcklig kompetens för det 
näringsliv vi har. I det ser vi att den offentliga sektorn har en avgörande roll genom att investera i 
rejält utbyggd kollektivtrafik, bättre planering av samhället och en rejäl satsning på att öka 
jämlikheten i och höja kvaliteten på utbildning. Idag saknas tillräcklig utbildning som kan ge 
branscher med kompetens branschen har brist på, som industri, gröna näringar, besöksnäringen 
och inte minst den offentliga välfärden. Detta är förutsättningar för att vi ska kunna ha ett 
fungerande näringsliv. Det sammanfaller också med en social hållbarhet då sambandet mellan 
dålig folkhälsa och utbildningsnivå är så starkt. Det är heller inte socialt hållbart att ha hög 
arbetslöshet i regionen samtidigt med en kompetensbrist på arbetsmarknaden. 
 
 



 

 
Remiss – Auktorisationssystem för elektronisk identifiering 
och för digital post (PM I2020/03269) (Dnr. KFKS 2020/1192)  
 
Socialdemokraternas förslag till yttrande:  
Det kan konstateras att det finns stora behov att standardiserade lösningar för att nå en effektiv och 
ökad digitalisering i det offentliga samhället.  
Nacka kommun och Sveriges Kommuner och Regioner har flera gång lyft fram behovet av en enhetlig 
nationell e-legitimation. Bristen på den är ett hinder för att nå vinsterna med digitaliseringen. Med 
många utfärdare av e-legitimation kommer också risk för fragmentering av legitimationsmarknaden 
som riskerar leda till bristande kvalitet i systemet men också öppnar upp för sårbarhet. 
Bedrägeribrott med förfalskade id-handlingar har de senaste åren ökat dramatiskt. Det finns därför 
ett starkt behov av att se över säkerheten kring svenska id-handlingar, så även de elektroniska. 
Arbetet med e-legitimation borde i högre grad samordnas och följa intentionerna i regeringens 
utredning om ”Åtgärder för att minska bedrägeribrottsligheten – skärpta krav och rutiner för svenska 
identitetshandlingar” ID-nummer: Dir. 2017:90.  
Nacka kommun avstyrker förslaget om att auktorisationssystem för elektronisk identifiering ska 
fortsätta i nuvarande modell och efterlyser en enhetlig statlig auktorisationsmodell på samma sätt 
som utgivningen av fysiska legitimation föreslås enbart hanteras av staten.  
Kommunens nuvarande lösning erbjuder möjlighet för privata utförare samt personer utan svenskt 
personnummer att ansluta sig, till exempel icke-svenska EU-medborgare (enligt eIDASförordningen). 
Dessa funktioner måste det statliga auktorisationssystemet kunna tillhandahålla. Det är även av stor 
vikt att den förvaltningskostnad som DIGG föreslås ta ut för tjänsten inte hämmar digitaliseringen 
eller blir avsevärt mycket högre än kommunens befintliga lösning med egen upphandlad leverantör.  
När det kommer till applikation och slutanvändarsystem finns det många fördelar med flera 
leverantörer. Med föreslagen modell för digitala brevlådor finns goda möjligheter för leverantörer att 
driva nödvändig utveckling inom området.  
Nacka kommun ställer sig bakom förslagen i promemorian angående digitala brevlådor under 
förutsättning att kommuner frivilligt får nyttja egna lösningar även framgent. Vad gäller  
promemorians förslag om ett auktorisationssystem även för digitala brevlådor så är detta positivt. 
Det är mer effektivt om DIGG blir tillhandahållande myndighet istället för att varje kommun ska 
upphandla anslutning till digitala brevlådor. Med auktorisationssystemet får brevlådeoperatörerna 
ersättning för sina kostnader vilket är rimligt. Det är angeläget, även vad gäller detta förslag, att 
betona att det är av stor vikt att eventuell ersättning hamnar på en sådan nivå att kostnadsfördelarna 
med digitala utskick inte försvinner.  
Slutligen kan noteras att det underlättat om utredningen på ett mer enkelt och pedagogiskt sätt 
beskrev nuläge och konsekvenserna med anledning av förslagen. Promemorian har beröring på den 
digitala utvecklingen inom det offentliga samhället och då är det önskvärt att remissinstanserna får 
ett underlag som är genomtänkt ur läsarens perspektiv. 
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